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ACCIÓ UNITàRIA
Representants polítics de tots 
els mandats de l’etapa democràtica
es van sumar a la convocatòria

03

La plataforma Tracte Just continuarà fent accions fins a final d’any per forçar el Ministeri a incloure el projecte als pressupostos 

Una quarantena d’exregidors es tanca a 
l’Ajuntament per revindicar el soterrament

Els exregidors i membres de la Plataforma que es van manifestar es van tancar a la primera planta de l’edifici de l’Ajuntament durant 10 hores

LÍNIA DE PORTBOU

 M. Elena Pérez traslladarà les reivindicacions locals al conseller de Territori 

L’alcaldessa M. Elena Pérez (PSC), 
es reunirà l’1 de juliol amb el con-
seller de Territori i Sostenibilitat, 
Lluís Recoder, aprofitant la seva 
visita a Montcada per inaugurar la 
superfície alliberada de la C-17 a 
Mas Rampinyo i el Pla d’en Coll. 
L’edil demanarà a Recoder que 
l’executiu català faci costat al mu-
nicipi per aconseguir la inclusió 
del primer tram de les obres del 
soterrament de la línia de tren de 
Portbou en els pressupostos de 
l’Estat del 2011. Membres de la 
Plataforma Tracte Just-Soterra-
ment Total també han demanat a 
la trobada, “per reforçar el posi-
cionament unitari de Montcada i 
Reixac”, ha avançat el portaveu, 
Jaume Relat.
D’altra banda, el representant del 
col·lectiu ha avançat que en la 
pròxima reunió amb l’Ajuntament, 
prevista per al 5 de juliol, el 
col·lectiu li demanarà la creació 

d’una regidoria específica sobre 
el soterrament i una comissió que 
es reuneixi setmanalment, forma-
da per membres municipals i de 
Tracte Just. Relat també ha apun-
tat que demanarà al delegat del 
Govern a Catalunya, Joan Rangel, 
i al secretari d’infraestructures del 
Ministeri de Foment, Víctor Morlán  
que en breu es traslladarà a viure 

uns mesos a Barcelona– que vin-
guin a Montcada i expliquin l’estat 
del projecte. “Si no obtenim una 
resposta en breu, farem concen-
tracions davant les seus de la De-
legació del Govern, del Departa-
ment de Territori i Sostenibilitat i 
les seus del PSC i de CiU a Bar-
celona”, ha manifestat el portaveu 
del col·lectiu | SD
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“Hem de sotmetre el Ministeri 
de Foment a una gran pressió 
perquè no ens donin més excu-
ses per no enllestir el projecte 
constructiu”. Així es va manifes-
tar el portaveu de la Plataforma 
Tracte Just-Soterrament Total 
i exregidor, Jaume Relat, amb 
motiu de la tancada que una 
quarantena de persones –entre 
exregidors i membres del col-
lectiu– va protagonitzar el 30 
de juny a l’edifici consistorial. 
“Totes les comunicacions que 
ens arriben des Madrid diuen 
que el projecte va sobre els ter-
minis previstos, però el temps 
passa i no s’acaba de concretar 
res”, va manifestar Relat, qui va 
anunciar que fins a final d’any 
es continuaran fent actes de pro-
testa. L’alcaldessa de Montcada 
i Reixac, M. Elena Pérez (PSC), 
comparteix aquest neguit, però 
fins al desembre no  s’esgota el 
termini que va donar el Minis-
teri de Foment per presentar el 
projecte. L’Ajuntament va donar 
suport a la tancada “perquè és 
un projecte de ciutat que por-
tem molt de temps esperant”, 
va manifestar Pérez.

Seguiment. L’edil, conjuntament 
amb el primer tinent d’alcalde, 
Joan Maresma (CiU); el por-
taveu d’ICV-EUiA, Josep M. 
González, i altres regidors del 
consistori actual va rebre els ma-
nifestants a les portes de l’edifici 
de l’avinguda de la Unitat i van 
acompanyar-los al llarg de la 

jornada. Pérez va manifestar la 
importància de constituir una co-
missió de seguiment on estiguin 
representats l’Ajuntament, la Pla-
taforma i el Ministeri de Foment. 
“Seria un pas clau per desen-
callar el projecte”, va afegir.

Antecedents. La plataforma va 
contactar amb gairebé la totalitat 
dels exregidors dels mandats de 
l’etapa democràtica i “tots han 
mostrat el seu suport a la con-
vocatòria encara que no hagin 
pogut venir”, va expressar Relat. 
Entre els manifestants hi havia 
els dos exalcaldes de Montcada 
i Reixac, Josep M. Campos i Cé-
sar Arrizabalaga, que en els seus 
respectius mandats van treballar 
per aconseguir el soterrament 
total de la línia de Portbou. “Te-
nim signat el compromís del 
Ministeri de Foment, l’Adif i la 
Generalitat perquè el projecte 
tiri endavant, però no podem 
esperar més i per això hem de 
fer força”, va manifestar Arriza-
balaga, qui ostentava l’Alcaldia 
al novembre del 2007, quan es va 
signar el conveni. “S’ha d’evi-
tar que una vegada acabin les 
obres de l’alta velocitat la tune-
ladora marxi perquè perdríem 
la nostra oportunitat”, va apun-
tar Campos, qui va recordar que 
al 1989, quan era l’alcalde del 
municipi, ja es va pronunciar en 
contra del soterrament parcial 
de la línia de Portbou i va exi-
gir al govern de la Generalitat de 
l’època la cobertura total de la 
línia ferroviària.

Silvia Díaz | Montcada

L’alcaldessa considera  
que és que es ‘clau’ la 
creació de la comissió 
mixta amb Foment

A la concentració 
a l’Ajuntament van 
assistir els exalcaldes 
Campos i Arrizabalaga
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Notícies NOU pASSEIg
L’1 de juliol s’inaugura a Mas 
Rampinyo l’espai urbanitzat a 
sobre del tram soterrat de la C-17

pàg. 6

laveu.cat/noticies

FUTUR DE LAFARgE
Els portaveus de tots els grups 
acorden crear una taula de treball 
i obrir el debat sobre la factoria

pàg. 7

Les assignacions econòmiques 
dels regidors en el govern (PSC 
i CiU) van centrar bona part del 
debat del primer Ple corresponent 
al nou mandat, fet el passat 21 de 
juny. La sessió extraordinària te-
nia com a objectiu, entre d’altres 
qüestions, aprovar la constitució 
dels grups municipals i donar 
compte de les responsabilitats 
que assumirà cadascun dels regi-
dors que governen.
El punt sobre les retribucions va 
ser el que va motivar més inter-
vencions. L’oposició va qüestionar 
el fet que es mantingui la mateixa 
quantitat d’aportacions per pagar 
els regidors i els grups malgrat 
el context de crisi i va demanar 
al govern explicacions sobre les 
tasques que desenvoluparà cadas-
cun dels edils amb cartera i el per 
què de les dedicacions assignades 
–72.000 euros bruts anuals per 
a l’alcaldessa; 58.900 per als re-
gidors amb dedicació exclusiva; 
entre 31.000 i 27.000 euros per 
els que tenen 65% de dedicació i 
20.787 anuals per als de mitja de-
dicació; els regidors sense cartera 
cobraran 5.000 euros l’any i els 
portaveus, 10.000. 

Parla l’oposició. En nom d’ICV-
EUiA, Josep M. González va titllar 
d’“escandalós” que, als sous que 
reben alguns regidors per tenir 
dedicació exclusiva, se li sumin els 
que perceben com a representants 
del consistori a ens supramuni-

cipals. “Un polític s’hi ha de 
dedicar per servei públic, si el 
càrrec es professionalitza, aca-
ba rebent el que mai cobraria a 
una empresa privada i després 
tot s’hi val pel salvar el sou”, va 
dir el portaveu ecosocialista. 

Eva García (PPC) també va ser 
molt crítica i va qualificar de “de-
sorbitada” la proposta salarial del 
govern. “S’haurien de reduir les 
dedicacions exclusives, els càr-
recs de confiança i les assigna-
cions a tots els regidors, també 
als de l’oposició; on ha quedat 
el discurs de contenció?”, es va 
preguntar l’edil.
La portaveu de C’s, Carmen Ro-
mero, també va vincular els sous 
dels regidors amb la crisi: “El go-
vern podria haver reduït els sa-
laris o el temps de dedicació per 
contribuir a rebaixar la despe-
sa i fer promocions internes en 
compte de contractar personal 
eventual”, va suggerir. Mentre 
que la representant d’Esquerra, 
Marta Aguilar, va titllar d’“inmo-
ral” l’assignació dels sous perquè, 
segons va dir, s’ha fet en funció 
de les persones i no de les respon-
sabilitats assumides. L’edil també 
va retreure al govern que es basi 
en les recomanacions d’entitats 
com la Federació de Municipis de 
Catalunya (FMC) o l’Associació 
Catalana de Municipis i Comar-
ques (ACM). “Només es tracta 
de recomanacions que s’han 

d’adaptar a cada localitat i ha-
gués estat una mostra d’humili-
tat cap a la ciutadania adequar 
els sous al context de crisi”, va 
dir.

Rèplica. El govern va respondre 
les crítiques de l’oposició argu-
mentant que els salaris dels polí-
tics no han augmentat i que, con-
tràriament, estan per sota de les 
xifres que es van aprovar al 2007. 
M. Carmen Porro (PSC) va asse-
gurar que si “un cop constituï-
des les noves juntes de la FMC i 
de l’ACM es determina que els 
sous han de baixar, els salaris es 
modificaran”. La portaveu soci-
alista també va recordar que ara 
fa un any, a l’igual que les retri-
bucions dels funcionaris, les dels 
polítics es va retallar en un 8, 10 
o 15%, en funció de la dedicació. 
Joan Carles Paredes (CiU) es va 
sumar a la defensa de la proposta 
salarial del govern argumentant 
que, com a qualsevol empresa, 
l’Ajuntament ha de tenir un orga-
nigrama. “Per tirar endavant el 

consistori, els regidors s’hi han 
de dedicar i treballar i aques-
ta tasca mereix un sou”, va dir. 
L’edil va afegir que cada quatre 
anys hi ha eleccions i és la ciuta-
dania la que valora si els regidors 
han complert amb els seus objec-
tius i les seves responsabilitats.
L’oposició també va carregar 
contra la designació dels càrrecs 
de confiança. Si bé la contracta-

ció d’Albert Barenys –director de 
l’Àrea Territorial– va ser aprovada 
amb el vot favorable de tots els 
grups excepte ICV-EUiA, que es 
va abstenir, la de dos càrrecs vincu-
lats a l’Alcaldia –una secretària i un 
assessor– va rebre força crítiques. 
L’alcaldessa, en resposta a una pre-
gunta de la portaveu del PPC, va 
assegurar que en aquest mandat no 
es contractaran més eventuals.

El govern aprova el cartipàs en un plenari 
marcat pel debat sobre els sous dels edils
Pilar Abián | Montcada

INICI DE MANDAT

Els regidors cobraran el mateix que estava fixat a la fi de l’anterior mandat, una decisió que ha rebut les crítiques de l’oposició

El Ple es va dedicar a donar compte del cartipàs i a nomenar els representants del consistori en diferents ens supramunicipals

El govern argumenta 
que els sous responen 
a les recomanacions 
de l’FMC i l’ACM

L’oposició qüestiona 
els salaris davant 
l’actual context de 
crisi econòmica

 

El col·lectiu local del moviment 
15-M ha decidit posar en marxa 
una campanya de recollida de 
signatures per demanar als edils 
de l’Ajuntament que s’ajustin el 
salari a la conjuntura actual. Els 
‘indignats’ tenen previst recollir 
una firma més que els vots su-
mats entre PSC i CiU –5.937 en 
total– com a resposta a un dels 
arguments de l’equip de govern 
durant el Ple del dia 21 per jus-
tificar el sou dels regidors, que 
considera legitimitat pel nombre 
d’electors rebuts a les passades 
eleccions municipals. La inicia-

tiva es durà a terme al setembre 
i, una vegada aconseguides les 
signatures, el col·lectiu proposa 
decidir en assemblea a què es 
podrien destinar els diners estal-
viats del pressupost municipal. 
El col·lectiu treballa a hores d’ara 
en l’organització d’una xerrada 
relacionada amb el moviment 
del 15-M a càrrec d’un sociò-
leg, la redacció d’un manifest i 
en la convocatòria de noves cas-
solades de protesta. La propera 
assemblea prevista es farà el 3 
de juliol, a les 19h, a la plaça de 
l’Església | SA

Els ‘indignats’ fan campanya contra els salaris dels polítics
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El Pla d’Actuació Municipal 
(PAM) del govern per a aquest 
nou mandat es presentarà al mes 
de setembre tal com van anunciar 
l’alcaldessa i primera secretària de 
l’agrupació socialista, M. Elena 
Pérez, i el primer tinent d’alcalde, 
Joan Maresma, durant la signatu-
ra del pacte entre el PSC i CiU el 
passat 22 de juny. Per quart man-
dat consecutiu, ambdues forma-
cions han arribat a un acord per 
governar en coalició que ha estat 
ratificat per les respectives forma-
cions a nivell local. Socialistes i 
convergents aposten per mante-

nir un acord que van definir com 
a “consolidat i avalat pels resul-
tats electorals dels últims comi-
cis”, en què ambdues van ser les 
forces polítiques més votades. 
“El nostre compromís es basa 
en garantir el manteniment 
dels serveis i respondre a les 
necessitats de la ciutadania per-
què la nostra prioritat són les 
persones”, va manifestar l’alcal-
dessa, tot reconeixent que, en un 
context de crisi, s’hauran explo-
rar vies innovadores i imaginati-
ves per poder desenvolupar nous 
projectes. També Maresma va 
advertir que, a conseqüència de 

la reducció dels recursos públics, 
“caldrà fer una gestió austera, 
rigorosa i planificada que ga-
ranteixi l’estat del benestar”. 

Unitat. Quant a la possibilitat que 
les retallades pressupostàries pre-
vistes per la Generalitat puguin ge-
nerar tensions en el si del govern, 
tenint en compte que projectes 
previstos pel tripartit com la cons-
trucció del nou institut Montser-
rat Miró o l’Hospital queden, de 
moment, aturats, ambdós edils 
van ratificar que la seva priori-
tat és la defensa dels interessos 
del municipi per davant dels de 

partit. “Farem el que calgui per 
assegurar els serveis bàsics pro-
jectats”, van coincidir a afirmar. 
Els edils  també van parlar de 
“corresponsabilitat en l’acció de 
govern”. “Les àrees no treballa-
ran de forma independent, sinó 
de manera transversal perquè 
el nostre pacte es basa en pro-
jectes i no en persones”, va pun-
tualitzar Maresma. El fet que es 
mantingui una continuïtat en el 

cartipàs quant al repartiment de 
responsabilitats es valora positi-
vament. “Al front de cada regi-
doria hi ha les persones millor 
preparades de cada llista per 
assumir les competències assig-
nades”, va dir Pérez. I respecte 
els sous aprovats –força criticats 
per l’oposició en el Ple– van afe-
gir que no són aleatoris sinó que 
responen a les recomanacions de 
les entitats municipalistes.

El govern presentarà al setembre 
el seu pla d’Actuació Municipal

Pilar Abián | Montcada

REEDICIÓ DEL PACTE

pérez i Maresma es comprometen a defensar els projectes de ciutat davant les retallades

àrea de presidència

Distribució d’àrees i regidories

Alcaldessa-Presidenta
M. Elena pérez

Secretaria General
Comissió de Presidència

Comunicació, Difusió i Protocol
Relacions Institucionals

Montcada Òptima
OAIL

Medi Ambient

Judith Mojeda

Habitatge i Plans de barris

Jonathan MartínLlicències i Disciplina Urbanística
Projectes i Obres

Urbanisme

àrea de política territorial

President
Juan parra

Promoció Econòmica i 
Ocupació

Joan Carles paredes

Rendes i TributsHisenda

àrea econòmica 
empresa i ocupació

President
Joan Maresma

Infància i JoventutEducació

àrea social

Presidenta
Ana María Rivas

InformàticaSeguretat Ciutadana

àrea interna

Presidenta
M. Carmen porro

Transport i Mobilitat Recursos Humans

Cultura i Patrimoni

Daniel Moly

Integració, Cooperació  
i Solidaritat

Elisabeth gonzález

Institut Municipal 
d’Esports i Lleure (IME)

Marc Rodríguez

Salut Pública i Consum 
Serveis Socials

M. Carmen gonzález

Comerç i Turisme

Dona i Igualtat

Judith Mojeda

Participació Ciutadana

Jonathan Martín

Serveis Municipals

M. Carmen porro

tinents d’alcalde

primer  Joan Maresma

Segon  Ana M. Rivas

Tercer  Juan Parra

Quart  Joan C. Paredes

Cinquè  M. Carmen Porro

Sisè  Jonathan Martín

Pla Estratègic

M. Elena Pérez i Joan Maresma durant la seva compareixença davant dels mitjans
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Els grups acorden crear 
una taula de treball sobre 
el futur de la cimentera

LAfARgE
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Es convidarà a participar-hi a administracions, empresa i veïns 
El Grup de Medi Ambient de 
Montcada i Reixac ha emès un 
comunicat en què demana al Mi-
nisteri de Foment i al Departament 
de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat la retirada definitiva 
del projecte del túnel ferroviari 
a través del Turó del qual s’està 
elaborant l’estudi informatiu. Els 
ecologistes han enviat una carta 
al govern local instant-li a fer la 
petició, tot recordant que les en-
titats veïnals van recollir més de 
4.000 signatures demanant la re-
tirada de l’actuació. 

Exposició de motius. Segons 
l’entitat, la posada en marxa del 
projecte suposaria un greuge per 
al transport públic de Montcada 
ja que es reduirà la freqüència de 
parades a les estacions de Mont-
cada i Reixac de la línia 4. Les 
emissions de partícules i òxid de 
nitrogen de les obres “compor-
taran també una nova activi-
tat contaminant”, en opinió del 
Grup, que apunta que el túnel 
significaria una nova agressió 
ambiental al Turó.

Silvia Díaz | Redacció

El grup de Medi 
Ambient no vol 
que es faci el 
túnel del Turó

Els portaveus dels grups munici-
pals han consensuat la posada en 
marxa d’una taula de treball, que 
hauria d’estar integrada per admi-
nistracions, polítics, veïns i repre-
sentants del teixit empresarial, per 
debatre el futur de la fàbrica Lafar-
ge, a la qual “li obrim les portes 
a participar-hi”, ha manifestat 
l’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC), 
qui ha avançat que des del govern 
es considera que “una empresa 
d’aquestes característiques en un 
nucli urbà no  té gaire sentit”. 
La mesura dóna compliment als di-
versos acords del Ple aprovats per 
unanimitat en relació amb aquest 
afer i s’aborda una qüestió que pre-
ocupa sobretot els veïns més pro-
pers a la factoria. Pérez ha qualificat 
de “falta de consideració” la reso-
lució del Departament de Territori 
i Sostenibilitat que ha donat permís 
a la cimentera substituir part del 
combustible fòssil pel denominat 
CDR (combustible derivat del re-

sidu), de manera que a partir de 
l’any vinent, a més de biomassa 
–fangs de depuradora, esporga, 
marro de cafè i farines càrniques–, 
també podrà cremar residus sòlids 
urbans i industrials. El consistori 
ha interposat un recurs de repo-
sició contra l’autorització. “Espe-
rem que la Generalitat es mostri 
sensible davant d’un tema molt 
delicat per a la població i rectifi-
qui”, ha dit Pérez.
Per la seva banda, el comitè 
d’empresa de Lafarge ha mostrat 
la seva sorpresa davant l’anunci 
de la creació d’aquesta comissió 
“Creiem que és una falta de tacte 
no comptar amb la opinió dels 
treballadors”, ha manifestat la pre-
sidenta del comitè, Conchi Jiménez, 
qui ha avançat que ha demanat una 
reunió amb l’alcaldessa.

Antecedents. La proposta de crear 
una taula de treball per parlar so-
bre el futur de Lafarge es va plan-
tejar en Ple a l’abril del 2008 i es 

va aprovar amb el suport de tots 
els grups municipals. En l’última 
reunió de la comissió informativa 
Territorial, ICV-EUiA va exposar 
la necessitat de posar-la en marxa i 
ara la junta de portaveus ha decidit 

tirar-la endavant. La proximitat de 
la factoria al nucli urbà, a poc més 
de 200 metres de distància, va ser 
un dels arguments que el Ple va te-
nir en compte alhora de plantejar 
la necessitat d’obrir aquest debat.  

La creació d’una taula de treball per debatre el futur de Lafarge es va aprovar en Ple al 2008

Pilar Abián | Redacció
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El projecte de retallades en la sa-
nitat pública que està impulsant la 
Generalitat afectarà les urgències 
de les ambulàncies, a partir de l’1 
de juliol. A Montcada i Reixac, 
aquest servei l’ofereix l’empresa 
Egara –amb seu al polígon de la 
Ferreria– i dóna cobertura també 
a Ripollet i Cerdanyola, amb cinc 
vehicles que operen les 24 hores. 
La reestructuració que es pretén 
aplicar suposa que tres ambulàn-
cies treballin 16 hores i les altres 
dues funcionin durant tot el dia, el 
que implica una retallada diària de 
24 hores. La UGT i CCOO han 
denunciat públicament aquesta 
disminució d’hores perquè supo-
sarà “un clar deteriorament de 
la qualitat assistencial”, indiquen 
els sindicats en un comunicat. 
El personal denuncia que, en haver 
més franges horàries amb menys 
vehicles disponibles, s’incrementarà 
l’espera en un moment en què “el 
temps de resposta és element fo-
namental per poder salvar una 
vida”. Els representants sindicals 
no descarten dur a terme una 
vaga en el sector.

Silvia Díaz | Redacció

Reducció d’hores 
del servei 
d’ambulàncies 
d’urgència

07

Les urgències en horari nocturn es 
podrien traslladar al CAp II de Ripollet

SANITAT PÚBLICA
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Montcada i Reixac és un dels municipis afectats per la reestructuració dels serveis de salut de la Generalitat

La reorganització dels serveis 
sanitaris que està impulsant la 
Generalitat a tota Catalunya per 
tal d’estalviar diners per fer front 
a l’actual conjuntura econòmi-
ca afectarà l’atenció primària de 
Montcada i Reixac, segons han 
informat fonts del Servei Català 
de la Salut. Tot i que no està con-
firmat oficialment, el personal sa-
nitari que treballa al municipi està 
explicant als usuaris que aquests 
canvis suposaran la supressió del 
servei de 24 hores d’atenció con-
tinuada a l’ambulatori de la plaça 
Lluís Companys –que actualment 
funciona de forma ininterrompu-
da, de dilluns a diumenge– a mitjan 
de juliol. 
Els usuaris que hagin d’anar a ur-
gències a partir del vespre –no s’ha 
concretat l’hora exacta– s’hauran 
de desplaçar al CAP II de Ripollet 
i de Cerdanyola, situat a la N-150. 
Des del Catsalut s’insisteix en què 
“el servei d’urgències no es perd 
sinó que es trasllada a un altre 

equipament” i que la mesura no 
suposarà la pèrdua de llocs de tre-
ball sinó una reestructuració de les 
condicions laborals del personal.
En conèixer la notícia, la Federa-
ció d’AV de Montcada i Reixac 
(Favmir) ha convocat una mani-
festació el dia 6 de juliol, a les 19h, 

davant del CAP de la plaça Lluís 
Companys. 

Falta de concreció. Els nous res-
ponsables del Catsalut al Vallès 
Occidental van comunicar el dia 
21 a l’Ajuntament que Montcada 
i Reixac entra dins del pla de re-

estructuració sanitària que s’està 
aplicant a Catalunya, però no 
van concretar quines mesures 
s’aplicarien. Fonts del govern 
han indicat que una de les se-
ves prioritats és que el municipi 
tingui uns “serveis de salut de 
qualitat”.

El personal sanitari està dient als usuaris que l’ambulatori de la plaça Lluís Companys –imatge– no atendrà urgències a les nits a partir de mitjan de juliol

Silvia Díaz | Redacció
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> Les obres de la plaça del poble, sobre termini
A principi de juliol, segons 
fonts de l’Àrea de Política Te-
rritorial, estaran enllestides les 
obres d’ampliació de la plaça 
del Poble de Terra Nostra, que 
van sobre el termini previst. 
L’actuació consisteix a dotar 
l’espai de prop de 900 m2 més 
per la incorporació d’un antic 
solar situat entre els carrers 
Alzina i Poblet. El projecte inclou la instal·lació de quatre pistes de petanca, 
mobiliari urbà, la plantació d’arbrat i la renovació de l’enllumenat | SD

> L’oficina del Síndic vindrà el 6 de juliol
Tècnics del Síndic de Greuges visitaran Montcada el 6 de juliol per atendre les 
queixes de la ciutadania, a títol particular, i les entitats. A la Casa de la Vila i 
durant tot el matí, els representants d’aquest organisme atendran els usuaris, 
que podran fer consultes o presentar queixes contra les administracions i les 
empreses que presten serveis d’interès general (llum, aigua, gas...). Per ser 
atesos, els interessats han de concertar l’hora de la visita prèviament, trucant al 
telèfon 900 124 124 o enviant un correu electrònic a sindic@sindic.cat | SD
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> Millora de les tècniques de negociació
Empresaris, demandants d’ocupa-
ció i membres de comitès d’empresa 
participen al taller de negociació que 
Promoció Econòmica i el Centre Metal-
lúrgic han posat en marxa a l’Hotel Ciu-
tat de Montcada, impartit pel consultor 
Antonio Valls, professor de la Universi-
tat Pompeu Fabra i de l’EADA. Un dels 
principals objectius de la formació, que clourà el 7 de juliol, és aprofundir 
en els models de negociació competitiva i cooperativa | SD

L’1 de juliol (17.30h) s’inauguraran 
les obres d’urbanització del nou 
passeig sobre el tram soterrat de 
la carretera C-17, que han exe-
cutat l’Ajuntament i la Genera-
litat, dotant el municipi d’una 
zona d’estada i passeig, que 
connecta Mas Rampinyo amb el 
Pla d’en Coll. L’acte el presidi-
ran l’alcaldessa M. Elena Pérez 
(PSC), i el conseller de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de 
la Generalitat de Catalunya, Lluís 
Recoder.

Intervenció. L’actuació ha tingut 
un cost de 627.339 euros, apor-
tats a parts iguals per ambdues 
administracions i s’han urba-
nitzat un total de 3.761,21 m2. 
“Amb aquesta actuació culmi-
nem el procés de transforma-
ció urbanística d’un sector que 
patia la fragmentació provoca-
da per una carretera amb un 
enorme volum de trànsit i la 
manca d’equipaments”, ha as-
senyalat l’alcaldessa.

Pilar | Redacció

Finalitzades les obres d’urbanització 
sobre el tram soterrat de la C-17 

MAS RAMPINYO

L’actuació ha costat més de 600.000 euros, cost que han sufragat l’Ajuntament i la Generalitat 
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La zona de passeig s’inaugura l’1 de juliol amb l’assistència del conseller Lluís Recorder
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MILLORA DE L’ESPAI PÚBLIC

El passeig sobre la C-17 ja és una realitat
L’obertura del passeig sobre el tram soterrat de la C-17 culmina el procés de 
transformació d’un àmbit que patia els inconvenients de la manca d’equipaments 
i d’una carretera amb gran volum de trànsit, amb la consegüent contaminació 

acústica i inseguretat per als vianants. La C-17 ja no és una barrera física entre 
barris i la construcció d’edificis singulars com Montcada Aqua i la Biblioteca 
Elisenda han millorat la zona. L’espai públic, al servei de la gent.

ÀREA DE POLÍTICA TERRITORIAL
Coordinació i redacció: gabinet de premsa
Més informació a www.montcada.cat

zONA D’ESTADA I pASSEIg
La nova rambla disposa de prop 
de 3.800 m2 amb tres zones 
d’estada i espais ajardinats

CONNExIÓ ENTRE bARRIS
L’actuació elimina una barrera 
històrica, connectant Carrerada i 
Pla d’en Coll amb Mas Rampinyo

El procés que ha culminat amb la urbanització del pas-
seig es va iniciar el novembre de 2006 amb les obres 
de soterrament del tram de la C-17 comprès entre la 
plaça Espanya i el carrer Castelló. El desembre de 2010 
van començar els treballs d’urbanització de la super-
fície resultant del soterrament, prop de 3.800 m2, que 
han executat l’Ajuntament de Montcada i Reixac i la 
Generalitat de Catalunya, i que han dotat el municipi 
d’una nova gran zona d’estada i passeig, que connec-
ta els barris de Carrerada, Pla d’en Coll i Mas Ramp-
inyo, superant d’aquesta manera una de les barreres 
històriques del municipi.

L’alcaldessa de Montcada i Reixac, María Elena Pérez, 
destaca que “la nova rambla significa la creació per a 
la ciutadania d’un gran espai públic, amb tres zones 
d’estada, zones ajardinades i el mobiliari urbà nec-
essari per gaudir-lo al màxim. Amb aquesta actuació 
culminem el procés de transformació urbanística d’un 
sector que patia la fragmentació provocada per una 
carretera amb un enorme volum de trànsit i la manca 
d’equipaments”.

Divendres, 1 de juliol, a les 17.30 hores, davant de Montcada Aqua
L’alcaldessa de Montcada i Reixac, María Elena Pérez, i el conseller de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, Lluís Recoder, faran la inauguració oficial 
del nou passeig sobre la C-17.

Imatge actual del passeig

Imatge de la C-17 abans de les obres Imatge de la C-17 l’any 1997

Obres de soterrament de la C-17 l’any 2008 Zona d’estada al nou passeig
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Desnonada una família 
per no pagar la hipoteca

La comissió judicial ha ajornat fins 
a l’1 de setembre la tercera ordre 
de desnonament que pesava sobre 
la família d’Elisa Díaz, portaveu 
local de la Plataforma d’Afectats 
per les Hipoteques (PAH) previs-
ta per al 21 de juny. El col·lectiu 
ha qualificat aquest fet com “una 
nova victòria” en la seva lluita 
contra les entitats bancàries. 
Díaz ha indicat que els motius 
oficials que li ha comunicat la 
secretaria judicial són que “per 
necessitats del servei i davant 
la incertesa que aquest es po-
gués fer amb efectivitat”, però 
la portaveu de la PAH local creu 
que la comissió judicial ha fet 
marxa enrere perquè “estava 
prevista l’assistència de cente-
nars de persones per aturar el 
desnonament”.

Manca de reacció. El que la pressió 
ciutadana no ha pogut impedir ha 
estat, però, el desnonament d’una 
família del número 13 del carrer 
Drac de Can Sant Joan el passat 20 

de juny.  Tot i la presència d’una 
quarantena de persones, convoca-
des per la PAH davant la porta del 
domicili dels afectats, el desallotja-
ment es va fer efectiu cap a les 11h, 
amb la intervenció dels Mossos 
d’Esquadra i la unitat d’antiavalots 
en presència dels representants dels 
Jutjats i de l’entitat bancària amb la 
qual els afectats tenien contractada 
la hipoteca, Caja Madrid. 
Díaz, ha lamentat els fets i ha ex-
plicat que els afectats “ens van co-
municar massa tard que tenien 
a sobre l’ordre de desnonament; 
si ho haguéssim sabut abans, 
hauríem fet la convocatòria amb 
més temps i hauríem obtingut 
més suport popular”. 
Díaz també ha denunciat la càrre-
ga dels antiavalots contra els con-
centrats. Un altre dels testimonis 
que ha ratificat la queixa ha estat 
el president de la Federació d’As-
sociacions de Veïns de Montcada 
i Reixac (Favmir), Antonio Cera, 
qui ha parlat de l’ús excessiu de 
“violència” contra els manifes-
tants.

Silvia Díaz | Montcada

COMERÇ

Una vintena d’agents de la policia Local s’ha format per defensar els drets dels usuaris

Tots els establiments comercials 
han de disposar de fulls de recla-
mació, els preus de venda al públic 
i els horaris han de ser visibles i la 
senyalització i els cartells d’infor-
mació general han d’estar redac-
tats almenys en català. Aquests 
són alguns dels requisits mínims 
exigibles als comerços que va 
explicar el 27 de juny a la Casa 
de la Vila el cap de la unitat de 
control i disciplina de mercat de la 
Diputació de Barcelona, Santiago 
Vicente, durant una xerrada orga-
nitzada per les regidories de Salut 
Pública i Consum i Comerç. Un 
dels punts que més debat va ai-
xecar va ser el relacionat amb els 
horaris comercials, ja que els as-
sistents van preguntar si algunes 
botigues poden obrir tots els dies 
de la setmana i durant 12 hores. 
“L’horari dels comerços d’ali-
mentació de menys de 150 m2 
és il·limitat, segons la normati-
va actual”, va apuntar Vicente. 
D’altra banda, Salut Pública i 
Consum engegarà en breu una 

campanya de control dels establi-
ments que vénen joguines.

Formació a la Policia Local. Una 
vintena d’agents de la Policia Lo-
cal de Montcada i Reixac va par-
ticipar el 20 de juny en una sessió 
sobre els requisits que han de com-
plir els establiments comercials en 
matèria de consum, organitzada 
per la Diputació de Barcelona. 
Els objectius d’aquesta formació 

eren facilitar la informació neces-
sària per poder col·laborar amb el 
servei de Salut Pública i Consum 
i obtenir més dades per detectar 
possibles irregularitats relaciona-
des amb la informació i el mate-
rial a la que tenen dret els consu-
midors. A la sessió es va parlar, 
entre d’altres, dels fulls oficials de 
reclamació, els horaris comercials, 
els tiquets i les factures i els drets 
lingüístics. 

Silvia Díaz | Montcada

El tècnic de la Diputació Santiago Vicente, en primer terme, durant la xerrada a Montcada
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Ajornada l’ordre de desnonament de la portaveu de la pAH

Una quinzena de comerciants locals 
s’interessa pel nou codi de consum
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L’Obra Social de ‘la Caixa’ ha 
subvencionat la compra d’un 
elevador elèctric, valorat en prop 
de 3.000 euros, per facilitar als 
voluntaris de Càritas Montcada 
la tasca d’emmagatzematge i la 
preparació dels lots d’aliments 
que reben quinzenalment les fa-
mílies amb pocs recursos econò-
mics del municipi. Des d’una nau 
cedida per l’Ajuntament, a prop 
del cementiri municipal, Càritas 
distribueix aquestes ajudes indis-
pensables en els darrers mesos 
per a veïns especialment afectats 
per la crisi.
Els usuaris venen derivats des 
del departament municipal de 
Serveis Socials que col·labora es-
tretament amb l’entitat.  

Acord. El conveni entre Càritas i 
l’entitat financera es va signar el 
22 de juny al consistori en pre-
sència de l’alcaldessa, M. Elena 
Pérez (PSC), i la regidora de Ser-
veis Socials, M. Carmen González 
(CiU). “Agraïm la sensibilitat i 

la qualitat humana de la Caixa 
amb les persones que estan pa-
tint la crisi” va expressar el rec-
tor de la parròquia, Jaume Cases, 
en representació de Càritas. 
Per la seva banda, el cap de zona 
de ‘la Caixa’, Josep M. Mau-
ri, va expressar als assistents la 
voluntat de l’entitat bancària de 
“mantenir el compromís de 
col·laboració amb les entitats 
social, d’acord amb les nostres 
possibilitats”.

SUBVENCIÓ

Silvia Díaz | Montcada

La Caixa sufraga l’adquisició d’un 
elevador elèctric destinat a Càritas
L’entitat social distribueix mensualment lots d’aliments entre famílies amb pocs recursos

 

Càritas ha fet una crida a la 
població perquè aporti alguns 
dels productes que no reben 
habitualment en els lots que 
els facilita el banc d’aliments 
de Creu Roja. “Necessitem so-
bretot oli, llegums, llaunes de 
tomàquet i de conserves, com 
tonyina”, ha avançat un dels 
voluntaris de l’entitat, José An-
tonio Martín | SD

Petició de col·laboracions
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Els representants de l’Ajuntament, la Caixa i Càritas, en el moment de signar el conveni
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 Antecedents
Al 2005 i a petició de la comunitat 
educativa i l’Ajuntament, tècnics 
del Departament d’Ensenyament 
van analitzar l’actual edifici del 
Montserrat Miró –que acull prop 
de 600 alumnes– i van concloure 
que havia quedat obsolet i era ne-
cessari un de nou. Durant aquests 
anys es va acordar que el futur  
centre es construís a l’espai del 
Pla d’en Coll que ocupava la zona 
d’atletisme, que s’ha traslladat al 
camp de futbol vell de la Ferre-
ria. L’anterior executiu també va 
adjudicar els treballs a l’empresa 
Guinovart, per 6 milions d’euros, 
però, no en va reservar cap parti-
da pressupostària | SD

L’Ajuntament i la comunitat educa-
tiva han mostrat la seva disconfor-
mitat i decepció amb la decisió de la 
Generalitat de no incloure cap par-
tida econòmica en els pressupostos 
del 2011 per a la construcció del 
nou edifici de l’institut Montserrat 
Miró –les obres del qual, segons el 
calendari de l’anterior govern ca-
talà, haurien de començar aquest 
estiu– i han anunciat la seva in-
tenció de convocar mobilitzacions, 
després de les vacances d’estiu, si 
l’executiu autonòmic no fa marxa 
enrere abans en aquesta decisió. El 
delegat d’Ensenyament al Vallès 
Occidental, Joan Lluís Baulenas, va 
comunicar el 21 de juny a una de-
legació municipal –encapçalada per 
l’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC), 
i la regidora d’Educació, Ana Rivas 
(PSC)– que a causa de la necessitat 
de reduir la despesa, la Generalitat 
no tirarà endavant projectes nous. 

“Vam mostrar al delegat la nos-
tra disconformitat amb aques-
ta decisió i li vam recordar 
que l’edifici actual no recull les 
condicions bàsiques per acollir 
l’alumnat”, ha expressat Pérez, 
qui ha anunciat que el consistori 

donarà suport als actes reivindi-
catius proposats des del centre. 
El consell escolar de l’institut va 
aprovar el dia 22 emprendre mo-
bilitzacions. “Fins ara havíem 
mantingut una actitud prudent 
perquè ens havien promès el 
nou institut, però ara ens tro-
bem amb una situació d’incerte-
sa total”, ha manifestat el director 
de l’equipament, Manuel Vidal. 
Baulenas va dir a la delegació 
municipal que tècnics del Departa-
ment aniran el centre per valorar 
mesures alternatives per acollir els 
alumnes com ara la instal·lació de 
mòduls prefabricats, una actuació 
que l’Ajuntament vol seguir de ben 
aprop, segons ha dit Rivas. Vidal 

ha explicat que les principals man-
cances de l’edifici del carrer Carre-
rada són als lavabos i als vestidors, 
però que “la prioritat és que es 
faci el nou centre”.  

Moció al Ple. Al tancament d’aques-
ta edició, el Ple de juny passava a 
aprovació una moció que el govern 
va presentar el dia 29 a la junta de 
portaveus per consensuar-la amb 
la resta de forces. El text instava el 
govern de la Generalitat a incloure 
definitivament al pressupost del 
2011 la consignació necessària per 
tal de fer possible el nou edifici i 
convidava la consellera d’Ense-
nyament, Irene Rigau, a visitar les 
instal·lacions de l’actual institut.

Societat
laveu.cat/societat

pATRIMONI
Un grup de joves treballa per 
recuperar la masia de Can 
Piella, del segle XVII

pàg. 13pàg. 18

INSTITUT MONTSERRAT MIRÓ

Silvia Díaz | Redacció

El Consell Escolar acorda fer actes de 
protesta per reivindicar el nou edifici

Segons el calendari 
de l’anterior executiu 
català, les obres del 
centre haurien de 
començar aquest estiu

CASALS D’ESTIU
Prop de 400 infants participen 
a les activitats, relacionades 
amb el món dels pirates

Alumnes de l’institut M. Miró esperen als passadissos de l’edifici del carrer Carrerada, que té més de 40 anys, rebre les notes de fi de curs

La Generalitat ha confirmat que no ha reservat cap partida per a aquest projecte als pressupostos del 2011
L’Ajuntament, en el marc del Pro-
jecte Educatiu de Ciutat (PEC), 
organitza la segona edició del Pre-
mi Acció Educadora. En aquesta 
ocasió hi ha dues categories, una 
per a les AMPA i una altra per a la 
resta d’entitats, particulars i empre-
ses.  “L’objectiu del certamen és 
implicar la ciutadania en el món 
educatiu”, ha indicat la regidora 
d’Educació, Ana Rivas (PSC), qui 
ha anunciat que el certamen serà 
bianual. Cada participant podrà 
presentar al concurs una única 
actuació, ja sigui nova o en mar-
xa i amb voluntat de continuïtat, i 
ha de fer referència a un dels tres 
eixos del PEC: convivència i civis-
me, escola i entorn i progrés i for-
mació al llarg de la vida. La data 
límit d’inscripció és el 7 d’octubre 
i els projectes s’hauran de registrar 
a l’Oficina d’Atenció Ciutadana 
(OAC) de l’Ajuntament, incloent, 
a més del full de sol·licitud, un re-
sum que expliqui els objectius, el 
contingut, els destinataris, el calen-
dari, el pressupost i les accions a 
desenvolupar.

Criteris. El jurat el formaran repre-
sentants municipals, de la FAM-
PA i dels centres educatius. A 
més d’adequar-se als objectius del 
PEC, es valorarà l’abast social de 
la proposta, la originalitat, la pers-
pectiva de gènere i el foment de les 
relacions culturals, entre d’altres. 
El primer premi Acció Educado-
ra es va organitzar al 2009 i el va 
guanyar Andròmines, amb una 
proposta per fomentar la infor-
màtica i Internet a nivell familiar. 

Silvia Díaz | Redacció

Convocada la 
segona edició 
del premi Acció 
Educadora
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Estudiants d’ESO dels instituts 
Montserrat Miró, La Ribera i La 
Ferreria –un total de 24, 8 de cada 
centre– faran del 4 al 14 de juliol 
la seva estada al Campus Ítaca de 
la Universitat Autònoma de Bar-
celona (UAB), que enguany arri-
ba a la vuitena edició, amb la par-
ticipació de 432 alumnes d’arreu 
de Catalunya. Durant les dues 
setmanes que durarà l’activitat, 
els joves faran tallers de contes 
populars, anglès, jocs matemàtics 
i informàtica. Els alumnes també 
prendran part a d’altres projectes 
com gravar un videoclip, fer exca-
vacions arqueològiques o debats, 
entre moltes altres iniciatives. 
La finalitat del programa és acon-
seguir que, en acabar l’etapa edu-
cativa de secundària obligatòria, 
els joves decideixin continuar es-
tudiant batxillerat per a anar a la 
universitat o per accedir a cicles 
formatius de grau superior. El 
Campus Ítaca pretén esdevenir 
un espai de convivència entre jo-
ves de diferents entorns socials, 
així com potenciar l’ús social de la 
llengua catalana.

Silvia Díaz | Redacció

Una vintena de 
montcadencs 
participa al 
Campus Ítaca

En el moment de tancar aquesta 
edició, el Ple de l’Ajuntament ha-
via d’aprovar una moció presen-
tada per la Federació d’ AMPA 
de Montcada i Reixac (FAMPA) i 
assumida per tots els grups muni-
cipals instant la Generalitat a aca-
tar una altra moció aprovada pel 
Parlament de Catalunya el passat 
16 de juny perquè es mantingui la 
sisena hora a totes les escoles pú-
bliques el curs vinent. El text tam-
bé reclama un compromís polític 
de totes les forces sobre aquesta 
qüestió. En suport a la demanda 
de la FAMPA, s’havia convocat a 
la mateixa hora del Ple una casso-
lada reivindicativa a la porta de la 
Casa de la Vila.

Consell Municipal. Una altra acció 
de protesta convocada també per 
la FAMPA es va fer el 29 de juny, 
coincidint amb la celebració de 
l’últim Consell Escolar Municipal 
del curs acadèmic. Precisament 
un dels punts tractats a l’ordre 

del dia va ser l’esmentada moció 
que va obtenir el suport majoritari 
dels membres del Consell. No va 
haver, però, unanimitat alhora de 
votar una altra resolució, també 
vinculada amb la supressió de la 
sisena hora, sobre l’horari esco-
lar per al curs vinent. Atès a què 

a diversos centres no hi ha hagut 
consens, la regidora d’Educació,  
Ana Rivas (PSC), com a presiden-
ta del l’ens consultiu, va proposar 
enviar un escrit a la Delegació 
d’Ensenyament –que és qui deci-
deix l’horari– per instar-la a man-
tenir les 17h com a hora de sortida 

unitària amb l’objectiu de poder 
debatre la qüestió al llarg del curs 
vinent i intentar acostar posiciona-
ments entre les famílies i el profes-
sorat. La proposta es va acceptar 
després d’una ajustada votació en 
què hi va haver 15 vots a favor, 10 
en contra i 5 abstencions.

Sílvia Alquézar | Montcada

Moció en contra de la supressió de 
la sisena hora a l’escola pública

RETALLADES EN EDUCACIÓ

Un grup de pares i mares es va concentrar el 29 de juny davant de la Casa de la Vila per reivindicar que es mantingui la sisena hora

El text presentat per la FAMpA al ple obté el suport dels grups municipals i també del Consell Escolar Municipal
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ENSENYAMENT POSTOBLIgATORI

Els treballs reconeguts parlen de publicitat, esports, informàtica i de temes locals

Set alumnes de batxillerat presenten 
a Ripollet el seu premi de recerca

Set alumnes de batxillerat de 
Montcada van presentar el 28 de 
maig al Teatre Auditori de Ripollet 
el seu premi de recerca, conjun-
tament amb joves de la localitat 
amfitriona i de Santa Perpètua de 
Mogoda, en un acte organitzat pel 
Centre de Recursos Pedagògics. 
De l’institut La Ribera, els guardo-
nats són Antoni Mora, per un pro-

jecte d’aplicació dels jocs de taula, 
i Manuel Guillén, amb un treball 
sobre publicitat. Del Montserrat 
Miró s’ha reconegut el projecte de 
Roger Mercader, sobre la detecció i 
defensa d’atacs informàtics. La co-
munitat paquistanesa a Montcada i 
Reixac és un dels treballs premiats 
de La Ferreria, a càrrec de l’alum-
ne Komal Naz, així com un altre 
sobre història i evolució del mateix 

l’institut, de Laura Lacoma. De La 
Salle, els projectes guardonats són 
sobre la publicitat subliminal, de 
Marta Vilalta i ‘El futbol: l’opi del 
poble del segle XXI?’ basat en l’es-
port local, de Marina Fuster. 
A l’acte van assistir els alcaldes i al-
caldesses i les regidores d’Educació 
de les tres poblacions i el delegat 
d’Ensenyament al Vallès Occiden-
tal, Joan Lluís Baulenas.

Silvia Díaz | Redacció

Alumnes de Montcada guardonats, al centre, amb la regidora d’Educació, Ana Rivas (esquerra), l’alcaldessa, M. Elena Pérez, i Baulenas (dreta)

L’Ajuntament va tancar la sisena 
edició del Dispositiu Local de Tran-
sició Escola-Treball (Diltet) amb un 
acte fet el 17 de juny a l’Auditori, 
presidit per l’alcaldessa, M. Elena 
Pérez (PSC), i que va comptar amb 
la presència de representants de la 
Generalitat i de la Diputació. Tam-
bé hi van intervenir professors, em-
presaris i alumnes, que van valorar 
positivament l’experiència. Tots els 
ponents van coincidir a destacar la 
tasca de les empreses participants 
en el programa, dels instituts, dels 
tècnics municipals i, especialment 

dels prop de 40 joves que hi han 
pres part, als quals han animat a 
continuar la seva formació. Durant 
l’acte es va presentar el documental 
‘Una segona oportunitat’, produït 
per Montcada Comunicació, i que 
mostra l’experiència de quatre jo-
ves al Diltet.
El programa es va posar en mar-
xa el 2006 amb l’objectiu de con-
tribuir en la reducció de l’índex 
de fracàs escolar a Montcada i 
Reixac –era de gairebé el 30%– 
i oferir un servei complementari 
per als joves en risc de quedar ex-
closos del sistema educatiu.

Pilar Abián | Montcada

ESCOLA-TREBALL

L’acte de cloenda del programa va tenir lloc el 17 de juny

L’acte va comptar amb els parlaments de professors, empresaris i d’un representant dels alumnes
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> Consells per evitar els riscos del sol
La junta local de l’Associació 
Espanyola Contra el Càncer 
(AECC) va instal·lar el 22 de 
juny una carpa davant la Casa 
de la Vila (imatge) per informar 
la població sobre els efectes no-
cius de les radiacions de raigs 
ultraviolats. Les voluntàries van 
repartir informació amb reco-
manacions per reduir els danys 
i mostres de crema solar de factor 50. “La gent està més conscienciada que 
abans i es posa protector quan va a la platja o a la piscina, però encara que-
da feina a fer”, va dir la presidenta local de l’AECC, Paquita Mañosa | SD

> prevenció davant l’anunci de l’onada calor
L’Ajuntament s’ha adherit a la campanya de prevenció sobre les onades de 
calor del Departament de Salut davant les temperatures extremes, que po-
den provocar deshidratació, esgotament o agreujar una malaltia crònica. Els 
símptomes que mostren que una persona està patint un cop de calor són una 
temperatura molt alta, mal de caps, set intensa, convulsions o somnolència, 
entre d’altres. Davant d’aquest quadre, s’ha de traslladar la persona a un indret 
més fresc, donar-li aigua i avisar els serveis sanitaris (061) | SD

> Nova campanya de donacions de sang
Un total de 48 montcadencs van 
donar sang el 21 de juny passat 
a la tarda (de 17 a 21h) durant 
la jornada de captació organit-
zada pel Banc de Sang i Teixits 
a la Casa de la Vila. L’organisme, 
que periòdicament fa campanyes 
d’aquestes característiques al mu-
nicipi, ha valorat positivament la 
xifra de participants en aquesta úl-
tima cita prèvia a les vacances | PA
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Valoració positiva de tots 
els participants al Diltet

Pilar
Castán
Gracia

Les teves companyes i 
companys de l’OAC 

et recordarem sempre com 
la gran amiga i persona 

que has estat

28 de juny de 2011
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INfÀNCIA JOVENTUT

prop de 400 nens i nenes del municipi participen en les activitats de lleure, que es faran fins al 22 de juliol

Els sis centres educatius on la Re-
gidoria d’Infància i Joventut i la 
Federació d’AMPA ofereixen el 
Casal d’estiu esdevindran aquest 
mes vaixells pirata. El món dels 
corsaris és l’eix central de les acti-
vitats previstes, que van arrencar 
el 27 de juny i acabaran el 22 de 
juliol. “Creiem que aquest cen-
tre d’interès ens donarà molt 
joc amb la canalla, ja que vo-
lem que el Casal sigui dinàmic 
i divertit però, alhora, que els 
infants aprenguin valors com 
la companyonia, la solidaritat i 
el treball en equip”, ha explicat 
Mariola Triano, la coordinadora 
de Més que lleure, l’empresa que 
gestiona els Casals. 
Gimcanes, jocs de pistes i la re-
cerca de tresors seran algunes de 
les proves que els infants hauran 
de superar i, per combatre la ca-
lor, també s’han previst activitats 
d’aigua. Un dia a la setmana hi 
haurà excursions i una sortida a 

la piscina municipal de la zona 
esportiva centre. 

Novetat. Aquesta temporada les 
famílies han pogut triar les set-
manes –i no les quinzenes– que 
volen que els seus fills vagin al 

Casal, que s’ofereix a les escoles 
Elvira Cuyàs, Reixac, Mitja Cos-
ta, El Viver, La Ginesta i Mas 
Rampinyo. On hi ha més inscrits 
és a la segona setmana, que ar-
renca el 4 de juliol, amb 386 in-
fants. Les dues escoles del barri 

de Mas Rampinyo ofereixen als 
pares acollida matinal i menja-
dor –aquest últim servei també 
el dóna el Casal del Mitja Costa– 
però a cap centre s’ha muntat la 
ludoteca de tarda, per manca de 
demanda.

Silvia Díaz | Redacció

Usuaris del Casal d’Estiu que es fa al Mitja Costa durant una de les activitats programades al pati de l’escola
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En la línia de conciliar la vida la-
boral amb la familiar i tenint en 
compte que el pròxim curs escolar 
arrencarà el 12 de setembre, la Re-
gidoria d’Infància i Joventut i la Fe-
deració d’AMPA (FAMPA) obren 
del 5 al 15 de juliol les inscripcions 
per a un Casal que tindrà lloc del 
29 d’agost al 9 de setembre, a les 
escoles Reixac i Elvira Cuyàs. Les 
famílies interessades poden triar 
entre apuntar els seus fills tota la 
quinzena o bé només una setmana 
i les inscripcions es poden lliurar 
als centres educatius públics, a l’es-
cola La Ginesta o a l’Ajuntament. 
Hi podran participar els infants 
que aquest curs hagin fet de P3 a 
sisè de primària. L’horari del Ca-
sal serà de 9 a 13.30h, de dilluns 
a divendres, i s’oferten serveis 
d’acollida matinal (8 a 9h), per 15 
euros setmanals; menjador (13.30 
a 15h), per 33.75 euros la setmana, 
i ludoteca de tarda (15.30 a 17h, 15 
euros setmanals). El mínim és de 
15 inscrits tant per tirar endavant 
el Casal com les activitats comple-
mentàries. El preu és de 100 euros 
per a tota la quinzena o bé de 60 
euros per una única setmana.

Silvia Díaz | Redacció

L’Ajuntament 
oferta activitats 
per al setembre

La Xarxa d’Equipaments i la 
Regidoria d’Infància i Joventut 
han posat en marxa el programa 
d’estiu als barris. El Centre Cívic 
Can Cuiàs ha iniciat els tallers 
i cursos d’estiu i el 23 de juny 
va posar punt i final a la tercera 
mostra d’activitats culturals, que 
ha inclòs ball, manualitats i ta-
llers infantils, entre d’altres. 
A La Ribera, a partir del 4 de 
juliol i durant tres dilluns, estarà 
en marxa el punt de trobada 
(18h), un espai de reflexió que 
proposarà debats, el visionat de 
pel·lícules i activitats sobre temes 
com la convivència, l’abús de les 
drogues o millores per al barri. 
El 18 de juliol tindrà lloc un con-
curs de truites i les inscripcions 
es tanquen el dia 13. Del 7 al 21 
de juliol hi haurà tornejos de fut-
bol (18h).

Infància i Joventut. El Casal In-
fantil de la Ribera i Can Sant Joan 
ofereix aquest estiu tres activitats 
obertes que es faran els divendres 
8, 15 i 22 de juliol, de 17.30 a 19h. 

Els actes previstos són, per aquest 
ordre, un taller de graffitis, al Cen-
tre Cívic La Ribera; una sessió de 
percussió, a Can Sant Joan, i un 
gran canó d’escuma per celebrar 
la fi del Casal, a la pista esporti-
va de la Ribera. Una quarantena 
d’infants participa regularment 
al Casal, que funciona durant 
l’hivern –la seu és l’Hotel d’Entitats 
de Can Sant Joan. D’altra banda, 
la Regidoria ha substituït enguany 
la Mostra de Turisme pel cicle 
‘Posa’t en on Holidays’, adreçat a 
donar suport els usuaris en la re-

cerca de la millor opció per anar 
de vacances. Fins al 28 de juliol, el 
Servei d’Informació Juvenil (SIJ), 
ubicat a l’Espai Jove Can Tauler 
(Balmes, 16) informarà els joves 
sobre com preparar una sortida 
amb seguretat i a baix preu. 
El programa inclou també un tri-
vial sobre els viatges, el 7 de juliol 
(18h), una xerrada sobre vols de 
baix cost (5 de juliol, 18h) i una al-
tra relacionada amb l’interail (12 
de juliol, 18h). També hi haurà un 
taller d’anglès de ‘supervivència’, 
el dia 12, a les 18h.

Silvia Díaz | Redacció

ESTIU 2011

infància i Joventut gestiona els actes del Casal de la Ribera i Can Sant Joan i de Can Tauler

Els centres cívics posen en marxa 
el programa d’activitats al carrer

La pista coberta de Can Cuiàs va acollir el 18 de juny un taller de balls de festa major
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El Casal d’estiu de juliol converteix 
sis centres en vaixells de pirates
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Alcides té 57 anys i és a punt 
d’aconseguir la llibertat condicio-
nal. Confia que els coneixements 
adquirits al curs que ha fet sobre 
gestió de residus li obrin les portes 
del món laboral un cop surti de la 
presó. Aquest és el principal ob-
jectiu del programa ‘Reincorpora’, 
que promou el Departament de 
Justícia amb el suport de l’Obra 
Social de ‘la Caixa’ i amb el qual 
col·labora Andròmines. Alcides 
és un dels 29 presos que partici-
pa en el projecte que s’inspira en 
la metodologia Formació-Servei. 
Un cop a la setmana acudeix a la 
Deixalleria municipal –que ges-
tiona Andròmines– per posar a la 

pràctica els coneixements adqui-
rits i incorporar els hàbits d’una 
feina. Laura Semper, coordina-
dora del programa, i un insertor 
laboral fan el seguiment de cada 
persona. “Intentem que toquin 
moltes tecles per descobrir les 
habilitats de cadascú i orientar-
lo en el seu camí laboral”, expli-
ca Semper. 
El programa, que també inclou 
pràctiques a empreses, culminarà 
amb l’organització d’activitats 
d’educació ambiental per part 
dels presos que ja han creat el seu 
propi blog intercanviemiconvivim.
wordpress.com per divulgar la in-
formació dels actes amb material 
gràfic i audiovisual.
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PROgRAMA ‘REINCORPORA’

Laura Grau | La Ferreria

Andròmines participa al 
programa ‘Reincorpora’
Una trentena de reclusos rep formació a la Deixalleria

 Un mercat d’intercanvi i un cinefòrum clouran el curs de formació

Una de les feines d’Alcides, Dani 
i Antonio (d’esquerra a dreta a la 
foto), usuaris del programa ‘Re-
incorpora’, és recuperar objectes 
que arriben a la Deixalleria per 
donar-los una nova vida útil. Part 
d’aquests objectes seran presents 
al mercat d’intercanvi que ells i al-
tres reclusos estan preparant per al 

16 de juliol a la plaça de l’Església 
(de 11 a 14h). En aquest mercat 
sense diners, no només es podran 
canviar coses, sinó també per ser-
veis. “Es tracta de prevenir resi-
dus i alhora prendre conscièn cia 
del consumisme exagerat de la 
societat”, explica Dani. Les perso-
nes interessades han d’enviar un 

correu a comunicacio@andromi-
nes.net per reservar un espai. El 7 
de juliol s’organitzarà un cinefòrum 
a l’Auditori Municipal (19h) amb la 
projecció de curtmetratges sobre 
medi ambient, neteja comunitària 
i civisme. “Ens agradaria que hi 
vingués molta gent per fer un bon 
col·loqui”, diu Antonio | LG
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> Jornada sobre tinença d’animals a la Ribera
L’equip comunitari de la Ribera, la Taula Cívica i la Regidoria d’Integració, 
Cooperació i Solidaritat organitzen el 3 de juliol una jornada sobre tinença 
responsable d’animals, una exhibició de gossos i una competició d’agility, de 
10.30 a 14h, al Parc de les Aigües. El programa inclou una mostra de la unitat 
canina dels Mossos d’Esquadra, una exhibició de perruqueria per a gossos i 
la presentació de diverses protectores d’animals. L’objectiu de la jornada és 
conscienciar la població que s’ha de ser responsable de l’animal, del seu com-
portament i de la relació que aquest estableix amb l’entorn | SD

> Celebració de la festa del Casal de la Mina

> Els alumnes d’àrab i català celebren la fi de curs 
La vintena d’infants entre 6 i 12 anys 
que ha participat enguany al curs 
d’àrab i català promogut per la Regido-
ria d’Integració, Cooperació i Solidaritat, 
en conveni amb la Creu Roja, va cele-
brar el 21 de juny la cloenda de la for-
mació amb diverses activitats al Centre 
Cívic La Ribera, on s’imparteix el curs. 
L’objectiu de la iniciativa és afavorir el 
contacte d’infants d’origen immigrant 
amb els trets propis de la seva cultura materna, a la vegada que treballen va-
lors com la puntualitat, l’esforç, la constància, l’autoestima i la importància de 
la implicació de les famílies en l’educació dels seus fills i filles | SD

Més de 300 persones van partici-
par a la festa que el Casal de la gent 
gran Casa de la Mina va organitzar 
el 19 de juny, que va incloure ac-
tivitats com petanca (imatge), una 
exhibició de tai-txí, cant coral, el 
ball de la ‘paloma’, música en viu 
i un dinar popular a base de pae-
lla, elaborada pels membres de la 
junta directiva de l’equipament, als 
exteriors del Parc de les Aigües. D’altra banda, el dia 18, el Casal va oferir 
l’espectacle ‘La Tertúlia’ –que va repetir el dia 24 al Kursaal amb motiu de la 
Festa Major de Can Sant Joan– i va celebrar el Dia de la Música, el 21 de juny, 
amb una actuació sardanista | SD
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> Tazumal organitza un nou curs de cooperació
L’ong Tazumal fa el 13 de juliol un curs de cooperació a la seu de l’entitat, situa-
da al carrer Sant Ramon de Mas Rampinyo, a les antigues cases dels mestres. 
L’activitat és gratuïta i tindrà lloc de 16 a 20h. Per formalitzar la inscripció s’ha 
d’enviar un correu electrònic a l’adreça tazumal_montcada@hotmail.com i per 
a més informació es pot consultar el web www.tazumal.net  | SD
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A l’extrem nord de Montcada i 
Reixac –al límit amb la Llagosta 
i Santa Perpètua de Mogoda–, en 
una de les poques zones rurals que 
queden al Vallès, es troba Can Pie-
lla, una masia del segle XVII que, 
tot i ser patrimoni històric, ha patit 
un ràpid procés de deteriorament. 
Fa dos anys un grup de joves va 
impulsar la creació de l’Associació 
per a la Conservació de Can Piella 
per posar en marxa un projecte que 
va més enllà de la restauració de 
l’edifici. “Volem que aquest espai 
sigui un lloc d’aprenentatge per 
començar a canviar la manera 
de relacionar-nos amb l’entorn 
i trencar la presó del ciment”, 
explica Josep, un dels membres 
del col·lectiu Amb aquest objec-
tiu s’han posat en marxa diverses 
actuacions com una zona d’horts 
ecològics, una part de la qual es 
destina a autoabastir la casa –on 
també es fa pa i cervesa de forma 
artesanal– i una altra oberta a les 

persones que volen aprendre les 
tècniques de cultiu ecològiques, 
que ja compta amb una quinzena 
d’inscrits. Can Piella també és un 
camp de proves per a la conserva-
ció de la biodiversitat agrícola, el 
maneig agroforestal i fructícola, la 
ramaderia i la bioconstrucció, en-
tre d’altres. “Ara que tanta gent 
s’indigna contra el model de so-
cietat que tenim, el que propo-
sem són eines per fer possible el 
canvi social”, assenyala Josep. 

Tallers d’autogestió. A Montcada, 
l’entitat es va donar a conèixer 
amb una xerrada a El Brot i amb 
una caseta a l’Espai Poblet de la 
Festa Major. Del 21 al 24 de juliol, 
el grup durà a terme tallers sobre 
autogestió del medi. Els interes-
sats poden consultar el programa 
al web www.canpiella.cat, que ja ha 
rebut prop de 400 firmes de suport 
davant de la denúncia que ha in-
terposat la immobiliària propietària 
de la finca per ocupació il·legal.

Laura Grau | Pla de Reixac

Una associació treballa 
per a la conservació de
la masia de Can piella

PATRIMONI

Una panoràmica de la masia de Can Piella, que data del segle XVII i està envoltada de 18 hectàrees de terres, la majoria dedicades al cultiu de cereal

Del 21 al 24 de juliol acollirà tallers sobre autogestió del medi
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Dos joves fent pa, un dels productes artesanals que serveixen per finançar la tasca de l’associació Un dels participants de l’hort col·lectiu
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Violencia sin ironías
Algo que tiene que aprender de una 
vez la izquierda, los anticapitalistas, 
todos los antistema, son las cosas 
que no llegan al rango de violencia. 
Por ejemplo, si un parlamento (nacio-
nal, regional o local) vota el recorte de 
sueldos de los trabajadores o articula 
leyes que condenan al paro a millones 
de personas eso no es violencia.
Tampoco es violencia que un parla-
mento decida democráticamente su-
primir derechos, esto es, el desmante-
lamiento de la sanidad pública o de la 
educación gratuita. Ni mucho menos 
es violencia que la vivienda se haya 
convertido en un artículo de lujo, que 
la ley ejecute a 170 familias por día 
por no poder pagar la hipoteca o el al-
quiler, por no hablar de que los come-
dores sociales están desbordados de 
familias humildes y pobres. Violencia 
no tiene nada que ver con apoyar una 
organización criminal como la OTAN 
que bombardea Libia y Afganistán, 
matando niños y aterrorizando a mi-
les de personas. Miente quien diga 
que las fuerzas y cuerpos de seguri-
dad del Estado actúan con violencia, 
ni siquiera en las comisarías, aunque 
lo hayan dicho organizaciones como 
Amnistía Internacional.
Que la banca y los dichosos merca-
dos manden y ordenen y conviertan 
en súbditos a la población no debe 
considerarse violencia. Y que la clase 
política tenga sueldos desorbitados, 
coches oficiales, dietas, prebendas, 
viajes gratis y demás privilegios pese 
a la crisis que afecta a la mayoría 
tampoco es violencia.
Métanse de una vez por todas en la 
cabeza que violencia radical y ter-
rorista es abuchear a un político, 
mancharlo con un spray, quemar dos 
neumáticos y volcar tres contenedo-
res. Y escupir a un policía es ya el 
colmo definitivo de acción peligrosa. 
Ante estos sucesos, siempre habrá 

alguien dispuesto a escribir una con-
dena a la violencia auténtica.

Manolo Gómez
Can Sant Joan 

Queixa
Soc un veí de Can Cuiàs i visc al 
carrer Camèlies. Com tots els anys 
un cop finalitza l’escola, els joves 
del barri s’ajunten a la plaça Tifard 
i a les escales que donen accés al 
carrer Gardènies. Ara mateix són 
la 1,30 de la nit i el soroll que fan 
és insoportable amb les motos en 
marxa, trencant tot, bevent cervesa 
–quan no tindran ni 16 anys– i fu-
mant droga... No respecten res, no 
tenen casa aquesta gent? Què hem 
de fer el qui no podem dormir i l’en-
demà hem d’anar a treballar? Cada 
any passa el mateix.
Com sempre faig la trucada de rigor 
a la policia i en diuen que desegui-
da passen. Uns cops ho fan, però 
d’altres, no. De tota manera, un cop 
pasen i s’en van, els altres tornen a 
la seva.
El vandalisme que es genera tots els 
estius és indignant. Jo pago els meus 
impostos i tinc dret a descansar... He 
demanat a l’Ajuntament mitjançant 
una queixa al web que em possessin 
en contacte amb el regidor correspo-
nent o amb alguna persona que en 
pugui donar una solució.

L. B.
Can Cuiàs

Carrer de la Murtra
Els veïns del carrer de la Murtra es-
tem molt contents amb les activitats 
que es realitzen en aquest carrer. Te-
nim circuit, mercat, discoteca, camp 
de tir i escola. Set dies a la setmana 
entre les 17 i les 23h podem gaudir 
de carreres de cotxes i motos, amb 
padock inclòs, mercat de venda de 
productes de dubtosa legalitat, llan-
çament de pedres contra mobiliari 

urbà i vivendes, música imposada a 
un volum alt juntament amb ritmes 
de clàxon, tota mena de paraules i 
converses extremadament malsonants 
i exemples de com s’ha d’embrutar la 
via pública amb tot tipus d’envasos.
Els veïns ja fa temps que patim 
aquesta situació, que hem de fer la 
neteja del carrer i, fins i tot, fa unes 
setmanes que vam fer una queixa, 
però tot continua igual, res no ha 
canviat. El Sr. Minet i la Sra. Mir-
neta, els agents cívics i la policia 
no coneixen aquest carrer o no deu 
sortir en els seu plànols… Fins quan 
hem de conviure amb aquest incivis-
me? Ha de passar alguna cosa real-
ment lamentable perquè l’autoritat 
comenci a actuar?

X. J.
Terra Nostra

‘Espanyol qui no boti’
Benvolguts veïns i veïnes de Montca-
da, volem fer-vos arribar quatre rat-
lles en resposta a la carta d’un lector 
a qui va molestar la nostra actuació 
durant la cercavila del diumenge 12 
de juny. Ens agradaria aclarir que no 
som un grup contractat per l’Ajunta-
ment, sinó una colla convidada pels 
geganters de Montcada que ens tor-
naran la visita durant la festa major 
del nostre poble. Per tant, no cobrem, 
compartim el que sabem fer amb els 
pobles amics. També heu de saber 
que la cercavila no és ben bé una 
festa infantil, sinó una manifestació 
cultural arrelada al nostre territori per 
celebrar les festivitats. Dins d’aquest 
clima de celebració i festa i respec-
tant la llibertat d’expressió a qui 
tothom té dret,  alguns membres de 
la nostra colla van voler fer palès un 
sentiment d’identitat nacional  –que 
no una consigna política– i que pot 
ser compartit o no per qui l’escolti. 
Per això van cantar “Espanyol qui no 
boti”, per fer saltar (botar) aquells 

que participen del mateix sentiment. 
Amb aquest  tarannà festiu, els ma-
teixos membres van tocar durant la 
cercavila “Paquito el chocolatero” o 
“La Traviata”. En això consisteix la 
grandesa del nostre poble, que aco-
llim i respectem tothom, vingui d’on 
vingui, parli el que parli i, sobretot, 
canti el que canti els dies de festa.

Colla de geganters
Alella

Agradecimiento
Queremos dar nuestro agradecimien-
to a nuestra dinamizadora, Carmen 
Campos, por su pronta intervención 
con nuestro amigo y socio Pablo Cano 
a quien no dudó en reanimar aplican-
do las técnicas necesarias. Gracias de 
nuevo, estamos en buenas manos.

Junta de gobierno del Casal
Casa de la Mina

Viaje de fin de curso
En nombre de mis compañeros y en 
el mío propio quisiera agradecer a 
los profesores de la Escuela de Adul-
tos de Can Sant Joan la preparación, 
organización, vigilancia y responsabi-
lidad que han tenido en todo momen-
to para con los alumnos durante el 
viaje de fin de curso a Londres. Con-
sidero que todos hemos disfrutado de 
este viaje gracias a ellos. Siempre les 
estaremos agradecidos. 

A. Cervelló
Montcada

Fe d’errates
El tècnic responsable de la Xarxa d’Intercanvi 
de la Ribera és Sergi Rocamora i no Sergio 
Escudero, com vam publicar erròniament.  

Rectificació
L’horari per al curs vinent a l’escola Mas 
Rampinyo no ha estat consensuat en el si 
del Consell Escolar, com vam publicar en el 
número anterior. L’AMPA va votar en assem-
blea que la sortida fos a les 17h però la pro-
posta no va obtenir el suport necessari del 
Consell i serà el departament Ensenyament 
qui decidirà.

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 22 de juliol

el clic

parada inaccesible

La parada de autobús que hay en 
la C-17, dirección Montcada, a la 
altura de la gasolinera de Can Sant 
Joan es pràcticamente inaccesible 
los dias de lluvia. Entre la calzada 
y la acera que los usuarios tienen 
que pasar para llegar hasta la pa-
rada se forma un charco de gran-
des dimensiones y, como se ve en 
la foto, los peatones se arriesgan a 
una desagradable ducha.

Alejandro Regorigo
Responsable del Transporte
de la FAVMiR

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Massa aturades
L’àmbit educatiu municipal ha 
tornat a rebre un cop dur amb 
l’anunci que les obres del nou 
institut Montserrat Miró no co-
mençaran aquest estiu, tal com 
estava previst. A la decisió de 
suprimir la sisena hora en pri-
mària a l’escola pública se suma 
ara aquesta notícia que ha cai-
gut com una jerra d’aigua freda 
en el si de la comunitat educati-
va. Després d’un llarg recorregut 
iniciat al 2005, quan el Consell 
Escolar del centre va posar de 
manifest les deficiències de 
l’equipament i, malgrat que el 
projecte va ser adjudicat fa me-
sos, la Generalitat ha dit que no 
té diners per fer-lo i que, donada 
la conjuntura, no se sap quan es 
construirà.
Amb el desgast que han provo-
cat tants anys de lluita per part 
de la direcció, de l’AMPA i de 
l’Ajuntament el sentiment de 
decepció és total, sobretot te-
nint en compte que al desem-
bre es va anunciar que les obres 
començarien a l’agost i estarien 
enllestides per al curs 2012-
13. Fins i tot, es van mostrar 
públicament imatges virtuals de 
l’edifici. Gairebé com ha passat 
amb l’Hospital Ernest Lluch, ens 
hem quedat literalment amb el 
caramel a la boca. 
Però el que més preocupa de tot 
plegat no és el fet que les obres 
no podran començar ara, sinó 
la incertesa de quant de temps 
s’hauran d’ajornar. És obvi que 
la crisi és generalitzada i que 
està afectant arreu però en el 
cas de Montcada i Reixac la 
llista d’assignatures pendents 
comença a ser excessivament 
llarga i el cas del soterrament de 
la línia de Portbou n’és un bon 
exemple, amb un retard de més 
20 anys respecte la data en què 
es va anunciar. 

En la calle Joaquim Castellví delante del río Ripoll, a pocos metros 
del puente, los coches aparcan en batería y entran el morro en la 
acera, de manera que no pasa ni un carrito de bebé. ¿Qué hay que 
hacer para que pongan pivotes que respeten la medida de un carro? 
C. V. Font Pudenta

Entenem la seva inquietud i som conscients de les dificultats relacio-
nades amb la mobilitat que es produeixen al carrer Mossèn Joaquim 
Castellví, per això estem treballant en un projecte de millora de l’acces-
sibilitat a la zona. Hem encarregat a l’Àrea Metropolitana de Barcelona 
la redacció del projecte per instal·lar una passera volant a sobre de la 
llera del Ripoll, que permetrà la circulació segura dels vianants i evitarà 
incidències com la que vostè denuncia | M. Carmen Porro, presidenta 
de l’Àrea Interna, regidora de Transports i Mobilitat (PSC)
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

En aquest mandat ens hem marcat com a principal objectiu 
el desenvolupament d’ accions adreçades a mantenir i, si és 
possible, millorar el benestar de la ciutadania de Montcada 
I Reixac, una ciutat acollidora, justa i cohesionada a on les 
qüestions de caire social han de ser el nostre primer repte. 
Volem la mateixa atenció que té la resta de ciutadans i ciu-
tadanes de Montcada per a les famílies que tenen dificultats 
econòmiques i les persones que pateixen situacions de de-
pendència. Hem de dur a terme polítiques d’igualtat efectiva 
d’oportunitats per a tothom. Hem de treballar per afavorir el 
desenvolupament econòmic amb un model eficaç de gestió 
dels recursos. Hem d’ estalviar sense que això suposi reduir 
els serveis fonamentals a la ciutadania. Impulsarem la moder-
nització de l’administració amb una clara vocació de servei. 
Necessitem una organització compromesa amb els valors del 
servei públic, eficaç amb els recursos i més propera als seus 
usuaris. Volem que la convivència pacífica i els valors de res-
pecte i civisme siguin compartits per tota la nostra ciutadania. 
Promourem l’equilibri entre la gestió dels espais naturals, les 
infraestructures, les edificacions, el comerç, la indústria, els 
equipaments i les necessitats socials per aconseguir una ciu-
tat més sostenible. Hem d’aprofitar la nostra estratègica si-
tuació geogràfica per atreure activitats productives d’alt valor 
afegit així com equipaments i serveis d’àmbit metropolità que, 
amb un estudi racional de les possibilitats urbanístiques, ens 
ajudin a avançar per assolir les necessitats socials, econòmi-
ques i mediambientals de la nostra ciutat. Nous reptes con-
crets i reals que de ben segur aconseguirem, si comptem amb 
la vostra col·laboració.

M. Carmen Porro, 
portaveu del PSC

Joan Maresma, portaveu de CiU

Eva García, portaveu del PPC

Josep M. González, portaveu d’ICV-EUiA

Carmen Romero, portaveu de C’s Marta Aguilar, portaveu d’ERC

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als portaveus municipals, cada grup disposa d’aquest espai mensual per referir-se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. 
Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confron-
tació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Nou mandat, nous reptes
Una vegada s’ha formalitzat i consolidat pel proper mandat de 
quatre anys el nou govern municipal PSC–CiU, una de les pri-
meres iniciatives que s’han pres ha estat convidar al conseller 
de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, Sr. 
Lluís Recoder,  a visitar l’Ajuntament i fer una reunió de treball 
aquest divendres, 1 de juliol, amb el govern municipal per po-
sar al dia els projectes de futur que afecten la nostra ciutat.
En primer lloc, el soterrament del ferrocarril de la línia de 
França. Montcada i Reixac necessita i reclama que el govern 
de la Generalitat de Catalunya defineixi aquest projecte com 
a prioritari en les seves negociacions sobre infraestructures 
amb el govern central, per tal que el Ministeri de Fomento de 
Madrid compleixi amb els compromisos recollits al conveni 
del novembre del 2007.
En aquesta trobada, també posarem sobre la taula el projecte 
del desdoblament de la línia ferroviària Montcada–Vic. El con-
seller Recoder (CiU) també l’ha definit com a prioritari per a 
aquest mandat i volem conèixer en primera persona l’estat de 
les negociacions amb el govern central.
Desprès, inaugurarà el soterrament de la carretera C-17 a Mas 
Rampinyo. És un projecte que visualitza que les obres d’infra-
estructures abasten varis mandats i governs no són patrimoni 
de ningú, són patrimoni de tots. Projectat e iniciat l’any 2003, 
pel govern de la Generalitat de CiU; feta l’obra pel govern tri-
partit i inaugurada finalment aquest divendres pel nou govern 
de CiU.  És una mostra que, des de la cooperació institucional 
i no des de la confrontació, sempre s’han aconseguit els mi-
llors resultats per a la nostra ciutat.

El conseller Recoder (CiU) ens visita
Aquest dies la premsa parla que l’alcalde de Mollet s’ha pu-
jat el sou a 65.000 €, perquè “només” cobrava 59.000 €, 
davant la indignació de la ciutadania que pensa que això es 
una vergonya i una burla, que els sous dels polítics els hauria 
de negociar el poble. Mollet és una ciutat de més de 50.000 
habitants; a Cerdanyola, que té uns 60.000 habitants, l’alcal-
dessa cobra uns 60.000 €, i a Ripollet, amb prop de 40.000 
habitants, l’alcalde cobra 50.000 €. A Montcada, amb 33.000 
habitants, l’alcaldessa s’ha posat un sou de 72.000 €, i prop 
de 60.000 € els regidors amb dedicació exclusiva. En total, 
els 12 regidors del PSC-CIU al govern més els 3 càrrecs de 
confiança cobraran 600.000 €, cent milions de les antigues 
pessetes. Això sense comptar els dobles sous que l’alcaldessa 
i algú altre regidor tindran per formar part del Consell Metro-
polità o altres ens similars.
Mentrestant, la ciutadania està esperant conèixer el programa 
de govern i les seves prioritats, però aquest ja ha anunciat que 
ho donarà a conèixer al setembre, que el primer és decidir 
quina butaca li toca a cadascun i quant cobraran. En el passat 
Ple es va donar compte dels seus nomenaments i els sous que 
ells mateixos s’han assignat i que, per a la majoria d’ells, són 
molt superiors al que han estat capaços d’aconseguir en la 
seva vida professional. Perquè al món laboral primer cal de-
mostrar les capacitats i les responsabilitats, en canvi sembla 
que als polítics aquests valors se’ls suposa.
Després diuen que no entenen l’abstenció, la desafecció po-
lítica dels ciutadans, el moviment M15, la seva indignació i la 
seva desconfiança.

‘Poderós cavaller és don Diners’

PSC y CiU se vuelven a repartir el pastel: el pacto sociover-
gente se reedita cuatro años más. Intercambio de sueldos, 
cargos, sillas... para continuar igual y lo que menos les impor-
ta son las políticas. No conocemos el programa de gobierno, 
sólo sabemos que ya llevan 12 años tapándose las vergüen-
zas y los escándalos urbanísticos y económicos. El famoso 
caso Pretoria que salpicaba al gobierno municipal, el convenio  
con el Sr. Viñals, las irregularidades en el sector La Rasa-Vista 
Rica; el edificio de la Font Pudenta, que se construyó sin el 
correspondiente permiso y con una altura no permitida por 
ley; el sospechoso caso del centro comercial El Punt que tam-
bién es investigado; el TSJC emite sentencia favorable a la Lla-
gosta, que declara nula la recalificación de los terrenos de Can 
Milans de zona verda a industrial y anula la aprobación del 
sector Valentine; el TSJC ha anulado también la modificación 
del PGM de la zona 21 de Terra Nostra que supone tener que 
empezar de cero porque el ayuntamiento lo hizo mal. Éstos 
son algunos de los resultados de este gobierno. Des de el PP 
creemos que la prioridad en el uso de los recursos municipa-
les ha de ser atender a todas aquellas personas y familias que 
más sufren la crisis económica. Es imprescindible gestionar 
con austeridad las finanzas municipales y practicar una políti-
ca fiscal de contención y  rebaja fiscal. Hoy, más que nunca, 
los recursos son escasos y, desde el Ayuntamiento, hay que 
garantizar los servicios básicos esenciales para el bienestar de 
los ciudadanos. El problema es que al PSC y CiU sólo les impor-
tan sus elevadísimos sueldos, colocar a sus amigos sin oficio ni 
beneficio y volver al cortijo tan pésimo para nuestra ciudad.

De vuelta al cortijo
Hores d’ara ens trobem davant la situació més greu que po-
dem patir els ciutadans: la manca de feina, la manca d’opor-
tunitats i la incertesa envers el futur del conjunt del país. 
La crisi econòmica i la falta de previsió dels governs han pro-
vocat, entre d’altres, la necessitat de reduir els sous tant al 
sector privat com al sector públic, l’eliminació de la sisena 
hora a les escoles públiques, les retallades a la sanitat pública, 
la necessitat d’estrènyer-se el cinturó, així com la manca del 
finançament i dels recursos públics necessaris per poder dur 
a terme obres públiques de primera necessitat al nostre muni-
cipi, com ara l’hospital Ernest Lluch, o el nou INS Montserrat 
Miró i Vila. I jo em pregunto: “per a qui ha arribat la crisi?” 
Perquè, mentre tots intentem cercar vies per poder sortir de 
la crisi, els nostres governants a MiR ens han presentat, en 
aquest darrer Ple, els seus salaris per a aquest mandat.  M’he 
quedat ben sorpresa, potser perquè acabo d’arribar al món de 
la política i, a més, perquè vivim moments difícils i no arribo 
a entendre per què es mantenen aquests salaris tant elevats 
al nostre consistori, argumentant que es mantenen dins de la 
legalitat, però en el nivell màxim.
A C’s tenim el convenciment que els polítics hem d’estar al 
servei dels ciutadans i, per tant, els Ajuntaments no es poden 
aprofitar d’ells. Per això, demanem austeritat, transparència i 
coherència a l’hora de gestionar els recursos públics, sobre tot 
per una qüestió de respecte als montcadencs davant d’aques-
ta situació econòmica tant complicada. Penso que al nostre 
Ajuntament s’ha deixat passar una bona oportunitat per donar 
exemple reduint els salaris de l’equip de govern.

Estem en crisi
Els primers plens del mandat –el de constitució i el de no-
menaments de l’organigrama de govern– van passar amb 
molta pena i gens de glòria. Les mateixes àrees de respon-
sabilitat assumides pels mateixos grups polítics; els mateixos 
sous –desorbitats en un moment de crisi–, i el nomenament 
de càrrecs de confiança. Pel que fa a aquest darrer punt, un 
dels nomenaments marca la continuïtat de la dinàmica de les 
males pràctiques polítiques i la manca d’escrupolositat, ja que 
s’ha agafat com a càrrec de confiança la persona que du-
rant el període electoral va fer la campanya de màrqueting a 
l’alcaldessa i que justament havia fet la campanya municipal 
‘MIR Neta’. 
El discurs de l’alcaldessa, buit de contingut, no va marcar línies 
estratègiques ni va establir plans d’actuació per donar resposta 
a les problemàtiques a què s’enfronta la nostra ciutat. Sense 
prioritats i sense expectatives. Seran quatre anys complicats, 
molt difícils. I si Montcada i Reixac compta amb un govern 
sense empenta, sense capacitat de negociació, sense liderat-
ge… anirà perdent llençols a cada bugada. 
De moment, després d’anys de lluita de tot el poble de Mont-
cada i Reixac en contra de la incineradora –i aconseguint 
tancar-la a canvi de l’Ecoparc–, aquest mes de juny ja s’ha 
atorgat definitivament a Lafarge el permís perquè esdevingui 
una incineradora i pugui cremar fins i tot els residus de l’Eco-
parc. Mentrestant, l’INS Montserrat Miró ha quedat fora de 
pressupost i sense previsió d’execució, igual que l’Hospital 
Comarcal…

Res no ha canviat, tot continua igual
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Mercat d’intercanvi
A càrrec dels usuaris del programa 
Reincorpora i Andròmines

16 DE JuLIOL, D’11 A 14h
PLAçA DE L’EsGLésIA

9 DE JuLIOL, 20h
POLíGOn LA GRAnJA

1l divendres
Concert. Aula oberta dels cursos de gui-

tarra elèctrica. Hora: 19.30h. Lloc: Audi-

tori Municipal.

Inauguració. Del passeig sobre la C-17. 

Hora: 17.30h. 

Revetlla. De Sant Pere. Hora: 21h. Lloc: 

Esplanada de l’església de Reixac. Orga-

nitza: Amics de Reixac.

2 l dissabte
Sortida. Itinerari fins a la platja de Sant 

Adrià. Hora: 19h. Lloc: Davant del pavelló 

Miquel Poblet. Organitza: Montcada en 

Bici.

3 l diumenge
Jornada. De civisme amb gossos ‘Aprenc 

a educar el meu gos’. Hora: De 10.30 a 

14h. Lloc: Parc de les Aigües. 

Visita. ‘Quan cada poble tenia moneda 

pròpia. Exposició de bitllets’. Hora: 11h. 

Lloc: Museu Nacional d’Art de Catalunya. 

Organitza: Fundació Cultural Montcada.

5 l dimarts
Hora del conte.  Amb anglès per a nens 
d’entre 5 i 8 anys. Hora: 18h. Lloc: Cen-
tre Cívic Can Cuiàs. Preu: 5 euros (tam-
bé els dies 12 i 19 de juliol).

Inauguració. De l’exposició de pintura 
de Gabriel Renom. Hora: 19.30h. Lloc: 
Auditori Municipal.

6 l dimecres
Concert. Aula Oberta del grup de rock 
i guitarra elèctrica. Hora: 19.30h. Lloc: 
Kursaal.

7 l dijous
Cinefòrum. Sobre medi ambient, neteja 
comunitària i civisme. Hora: 19h. Lloc: 
Auditori Municipal. Organitza: Andròmi-
nes (veure pàgina...).

Inauguració. De l’exposició sobre el vintè 
aniversari de l’esplai SESA. Hora: 19.30h.

8 l divendres
Inauguració.  Festa Major d’El Bosc d’en 
Vilaró amb una cercavila. Hora: 18.30h. 

9 l dissabte
Visita. Al barri de Poblet. Hora: 11h. 
Lloc: c.Cartagena-Sant Antoni M. Claret. 
Organitza: Fundació Cultural.

Festival. 20a edició de Les 8 hores de 
rock. Hora: 20h. Lloc: Polígon industrial 
La Granja. Organitza: Coordinadora de 
Grups de Rock de Montcada. Gratuït.

14 l dijous
Reunió. De la Comissió de seguiment 
del pla integral de la Muntanyeta de Can 
Sant Joan. Hora: 12.30h. Lloc: Kursaal.

16 l dissabte
Mercat. D’intercanvi. Hora: De les 11 a 
les 14h. Lloc: plaça de l’Església. Orga-
nitza: Andròmines.

17 l diumenge
Visita. ‘El mestre d’obres Berenguer, 
col·laborador de Gaudí’. Lloc: plaça 
Gal·la Placídia (sortida FCC-estació 
Gràcia). Organitza: Fundació Cultural 
Montcada.

Les 8 hores de rock
Organitza: Coordinadora de Grups de Rock 
de Montcada i Reixac

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge:10 a 14h

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Mostra sobre el 
vintè aniversari 
de l’esplai SESA
7 de juliol, 19.30h

Exposició

pAISATgES A L’OLI
DE gAbRIEL RENOM
5 de juliol, 19.30h

sala 
principal

ExpOSICIÓ
aLUmneS DeL CUrS 
De PHotoSHoP
fins al 17 de juliol
Sala Sebastià Heredia

AULA OBERTA
GrUP De roCK i GUitarra eLÈCtriCa
6 de juliol, 19.30h
 Sala Joan Dalmau

Aula oberta

DE gUITARRA 
ELÈCTRICA
1 de juliol, 19.30h

Oferta laboral. Importante correduría de segu-
ros precisa personal para producción y gestión 
de siniestros en Ripollet. Interesados enviar cu-
rrículum a pi@nonellicanals.com
Oferta laboral. Se seleccionan dos personas 
con perfil comercial para el asesoramiento y 
comercialización de productos de alta nutrición. 
Formación a cargo de la empresa, líder en el 
sector. Interesados llamar al 697 405 071.
Vendo. Piso de 65 m2 en Montcada-Mas Ram-

pinyo. Tres habitaciones (dos dobles), cuarto 
piso sin ascensor, ideal para parejas. Todo ex-
terior, bien comunicado, zona tranquila. Precio: 
100.000 euros. Tel. 678 886 429 (Francisco).
Vendo. Juegos de Play Station 3, Guitar Hero y 
F1-Fernando Alonso, por 50 euros los dos (gui-
tarra incluida). 935 640 186/660 849 686. 
En venta. Teclado logitech (sin usar), 12 €  
Cortacabello taurus mithos plus máquina, 10 
€; ordenador acer incorporated xp travel mate 

4002 lmi de 15”.40 gb hdd, 70 €; máquina de 
afeitar philips (penúltimo modelo) 15 €; lámpa-
ra de despacho 10 €. Tel. 600 308 360.
En venta. Mobiliario de peluquería y estética 
seminuevo. Tel. 691 075 030. Precio a nego-
ciar.
pis en venda. Al passeig de la Font Pudenta, 
20. Amb ascensor, 3 habitacions, assoleiat. 
Preu: 162.000 euros. De particular a particular. 
Tel. 935 752 813.

Tel. 935 726 492anuncis gratuïts  

Ajuntament 935 726 474

Ambulàncies 061

Atenció ciutadana 010

Sanitat Respon 902 111 444

Mossos d’Esquadra 088-112

policia Local 092

policia Nacional 935 642 450

Taxis 936 917 600
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Duran V.nieto J.Vila V.nietoDuran J.relat
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Rivas, c. Conca,10
Duran, av. terra nostra, 37
J.Recasens, av.Catalunya, 65
guix, c. major, 25
Miró, c. orquidea, 8
J.Relat, c. major, 89
Pardo, c. masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume i, 26

               juliol
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pàg. 24

pATRIMONI EN MINIATURA 
La Casa de les Aigües acull una rèplica 
del complex i de la seva maquinària 

LA fLAMA DEL CANIgÓ

pàg. 24

LES 8 hORES DE ROCk
El 9 de juliol el polígon La Granja 
acollirà la vintena edició del festival

Els més petits de la JAM van fer l’últim relleu de la torxa fins al carrer Major, on es va llegir el manifest i l’explicació de la simbologia de la Flama

Yelli Sagna i Joan Riera, campions de Catalunya d’atletisme, encenen la torxa dels Diables Un nen d’El Cim i un de la JAM encenen el pebeter
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El Cim va portar la torxa fins a Montcada i corredors de la JAM la van dur des de Mas Rampinyo fins a Can Sant Joan i el centre

Els organitzadors volen institucionalitzar
el format de rebuda que s’ha seguit enguany

La revetlla de Sant Joan ha estat 
marcada enguany per la recu-
peració d’una tradició de fortes 
arrels catalanes, l’arribada de la 
Flama del Canigó, que s’havia 
deixat de fer a mitjans dels no-
ranta i que s’ha recuperat grà-
cies a la implicació d’un grup 
d’entitats. Membres d’El Cim 
van anar a buscar la Flama a la 
mítica muntanya del Rosselló 
per portar-la a Montcada amb 
cotxe. El primer acte de rebuda 
de la torxa es va fer a La Unió 
de Mas Rampinyo, on  Núria 
Trias, de la Fundació Cultural, 
va explicar el significat d’aquest 
foc, “que neix amb la volun-
tat que catalans d’un costat 
i l’altre de la frontera es re-
coneguin fills d’una mateixa 
cultura i una mateixa nació, 
la catalana”, en referència al 
territori català que va passar a 
formar part de França al 1659.

Reivindicacions. El vicepresident 
de l’entitat, Joan Sisó, va llegir el 
manifest de l’escriptor Pep Coll, 
que fa referència el caràcter sa-
grat de la muntanya, “origen 

vital i polític de Catalunya”, 
i al valor de la flama “que rei-
vindica el nostre dret a decidir 
com a poble lliure”. Aquests 
discursos es van tornar a llegir 
a Can Sant Joan –on la flama 
va ser rebuda per la Colla de 
Diables– i al carrer Major, punt 
final de l’itinerari de relleus pels 
carrers de Montcada que va fer 
la Joventut Atlètica Montcada 
(JAM) transportant la Flama. 
L’entrada al carrer Major es va 
fer enmig d’un passadís de ben-
gales, que també va donar pas 
a una pancarta sobre el soterra-
ment, sostinguda per represen-
tants de les associacions parti-
cipants i el regidor de Cultura, 
Daniel Moly (CiU). 

Bateig de foc. A l’alçada del car-
rer Generalitat, dalt d’un esce-
nari, es va fer el bateig de foc 
del pebeter, dissenyat i fabricat 
per membres d’El Cim. “Aquest 
acte institucio nalitza un for-
mat de rebuda de la Flama del 
Canigó que es vol repetir cada 
any”, va anunciar  Jaume Are-
gall en nom dels organitzadors, 
entre els quals hi ha la Fundació 
Cultural i El Cim –que enguany 
celebren el seu 25è aniversari–, 
l’Abi, l’AV de Montcada Centre, 
l’MCC, El Brot, els Diables de 
Can Sant Joan, l’Ajmir-CAJEI i 
la Coordinadora d’Associacions 
per la Llengua (CAL).

Laura Grau | Redacció

La Flama neix per 
apropar els catalans 
d’un costat i l’altre de 
la frontera francesa
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gabriel Renom exposa a l’Auditori
La mostra està formada per una vintena de teles a l’oli, la majoria paisatges de Montcada

ExPOSICIÓ

Els alumnes de talla, 
fotografia i art infantil 
fan mostres de fi de curs
L’Auditori, el Kursaal i la Casa de la Vila acullen les obres

COMIAT

Fins al 3 de juliol es pot visitar 
a l’Auditori Municipal una mos-
tra de les creacions fetes pels 
alumnes de l’Escola Municipal 
de Talla i Escultura al llarg del 
curs 2010-2011. La inauguració 
es va fer el 16 de juny amb la 
presència del director del centre, 
el mestre artesà Lluís Barbosa, 
la presidenta de l’Àrea Social, 
Ana Rivas (PSC), i el regidor 
de Cultura i Patrimoni, Daniel 
Moly (CiU), per al qual va ser 
el seu primer acte públic com 
a responsable d’aquest departa-
ment. Rivas va elogiar l’esforç 
de Barbosa per tirar endavant 
l’Escola de Talla, a pesar de 
les restriccions pressupostàri-
es i va encoratjar els alumnes 
a continuar treballant. Barbo-
sa va reivindicar el valor de la 
talla en fusta com un ofici que 
es remunta a temps antics i 
que actualment combina les ei-

nes tradicionals, com la maça 
o les gúbies, amb aparells com 
la moto-serra. “Allò veritable-
ment important és que no es 
perdi l’ofici i l’atracció per la 
fusta”, va dir l’escultor. Moly, 
per la seva banda, va lloar les 
creacions exposades, “perquè, 
tot i valorar les possibilitat de 
les noves tecnologies, les obres 
fetes a mà tenen ànima”.

Altres mostres. A la Casa de la 
Vila s’exposen les obres del ta-
ller d’art infantil i al Kursaal 
les del taller de Photoshop. El 
Centre Cívic de Mas Rampinyo 
també acull la mostra del curs 
de fotografia digital de l’Afotmir. 
Els alumnes de guitarra elèctri-
ca faran una aula oberta l’1 de 
juliol  a l’Auditori (19.30h). L’úl-
tima aula oberta anirà a càrrec 
del grup de rock i guitarra elèc-
trica i tindrà lloc al Kursaal el 6 
de juliol (19.30h).

Laura Grau | Redacció

El montcadenc Gabriel Renom, davant d’una de les obres de l’exposició que acollirà l’Auditori

Tot i que la seva professió és la 
d’actor, el montcadenc Gabriel 
Renom sempre s’ha sentit atret 
per les artes plàstiques. De fet, 
va estudiar dibuix a l’Escola 
Massana, La Llotja i la Sant 
Lluc i, ara, després d’una època 
de més dedicació a la pintura, 
ha decidit mostrar el resultat 
del seu treball. Considera que 
el paisatge i l’art figuratiu són 

una bona escola per aprendre 
la tècnica d’aquest difícil ofici 
i per això debuta a l’Auditori 
Municipal amb una vintena de 
paisatges a l’oli, la majoria de 
Montcada, i algun retrat. 

Trajectòria. Fa poques setmanes 
s’ha pogut veure una obra seva 
a la Casa de la Vila titulada ‘El 
riu Besòs’, com a guanyador de 
la Mostra de Pintura de Festa 

Major, i fa dos anys va expo-
sar a La Unió amb motiu de les 
festes de Mas Rampinyo. Com 
actor ha treballat a companyies 
com Els Joglars i la del Romea i 
també ha fet cinema i televisió. 
Actualment interpreta una obra 
seva sobre la història del teatre 
adreçada a instituts de secun-
dària. L’exposició s’inaugura el 
5 de juliol (19.30h) i es podrà 
visitar fins al 24. 

Laura Grau | Redacció

D’esquerra a dreta, la presidenta de l’Àrea Social, Ana Rivas (PSC), el mestre artesà Luis Barbosa i el regidor de Cultura i Patrimoni, Daniel Moly (CiU)

La Casa de la Vila acull la mostra dels treballs dels tallers d’art infantils Alumnes de Photoshop comenten l’exposició inaugurada al Kursaal

ar
xi

U
/L

aU
r

a 
G

r
aU

 L
aU

r
a 

G
r

aU

 L
aU

r
a 

G
r

aU

Si
LV

ia
 D

Ía
Z



231a quinzena | Juliol 2011 Cultura

fESTA MAJOR DE CAN SANT JOAN

El barri viu intensament cinc dies 
d’activitats lúdiques i culturals

Una seixantena de persones 
van prendre part en la bicicle-
tada popular –el trajecte d’ana-
da i tornada entre la plaça Bosc 
i Can Zam– que va organitzar 
l’AV de Can Sant Joan el 24 
de juny en el marc de la festa 
major del barri, celebrada en-
tre els dies 21 i el 26. Una xifra 
similar de persones va prendre 
part en la caminada pel mateix 
itinerari. “Són activitats que 
ja s’han consolidat en el pro-
grama festiu”, ha explicat el 
president de l’entitat, José Luis 
Conejero. Un altre acte que 
cada vegada és més participa-
tiu és la guerra d’aigua amb el 
Drac de la Colla de Diables. 

Èxit. Conejero ha fet un balanç 
positiu dels actes i de la respos-
ta de la gent. “Les novetats 
de la festa, com la matinal 
d’spinning i el taller de hip-
hop, també han atret força 
públic i ens plantegem reper-
tir-les l’any vinent”, ha afegit. A dalt, imatge del taller de hip-hop a la plaça Bosc, i abaix, la bicicletada creuant el Besòs 

L’AV destaca la consolidació de la bicicletada popular i la bona resposta de l’spinning

Laura Grau | Can Sant Joan
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“Estic molt content de la 
participació del públic i de 
l’equip de treball que ha fet 
possible la festa”, així ha va-
lorat el president de l’AV de 
la Ribera, Jaime Imbernón, la 
seva primera festa major com a 
màxim responsable de l’entitat.
El programa es va desenvolu-
par entre el 23 i el 26 de juliol i 
va tenir com a principal novetat 
una trobada de puntaires que 

va congregar una setantena 
de participants de Montcada i 
d’altres municipis dels voltants. 
“Segurament la tornarem a 
organitzar l’any vinent, jun-
tament el taller d’artesania 
per a nens, que també va 
anar força bé”, ha dit Imber-
nón. Les propostes infantils van 
tenir un gran protagonisme en 
el programa, amb titelles, infla-
bles, festa de l’escuma, jocs tra-
dicionals i xocolatada.

La festa de l’escuma va ajudar a combatre les elevades temperatures d’un migdia de juny

fESTA MAJOR DE LA RIBERA

Laura Grau | La Ribera

L’AV destaca l’elevada 
partipació a les propostes
Bona resposta a la trobada de puntaires, novetat del programa
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Al voltant de 200 persones van assistir al concert de fi de curs que va ce-
lebrar la Coral Mare de Déu del Turó el 19 de juny. El concert va comptar 
amb la participació de les corals Amarant, de Bigues i Riells, i Nou Món, 
del Guinardó. Entre el públic hi havia una àmplia representació munici-
pal encapçalada per l’alcaldessa, M.Elena Pérez (PSC) | LG

> La pegatina estrena nou videoclip
La Pegatina ha estrenat el primer videoclip del seu tercer àlbum ‘Xapöme-
lon’, amb el tema ‘La Sorranchera’. Rodat íntegrament a Almeria, el treball 
es pot veure al web de la banda (www.lapegatina.com) i al canal Youtube. 
La propera cita amb els seus fans és a Sant Fermín (Pamplona) el 7 de 
juliol. La gira de concerts també els durà aquest estiu a Holanda, Bèlgica 
i Alemanya  | LG

> La Coral del Turó clou el curs amb un concert

> Itaca band publica el seu primer treball
El grup montcadenc Itaca Band ha publicat el seu primer treball ‘La selva’, 
títol que al·ludeix a la seva diversitat d’estils, que van des del reggae, base 
de la majoria dels temes, fins a l’skà, la cúmbia i la música electrònica del 
Drum and Bass. El cedè, que es pot descarregar lliurement des del web 
www.itacaband.com, consta de 13 cançons de to optimista i festiu que 
aborden qüestions com l’amor i la crítica social. També es pot adquirir per 
5 euros als concerts del grup | LG
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LES 8 hORES DE ROCk

El heavy metal de koma i el punk 
de Vómito, plats forts del programa

El 9 de juliol tindrà lloc la 20a 
edició de Les 8 Hores de Rock 
al polígon industrial La Granja. 
Els plats forts del cartell són la 
banda de heavy metal Koma, 
de Navarra, i el grup de punk 
Vómito, d’Irún. Fundada al 
1994 i amb una sòlida carrera 
musical, Koma presenta el seu 
vuitè treball ‘La maldición  di-
vina’, amb un repertori contun-
dent que no decebrà els seus in-

condicionals. Amb 10 anys de 
trajectòria, Vómito és un dels 
representants de l’anomenat 
rock radical basc, juntament 
amb bandes com Kortatu, La 
Polla Records i Cicatriz. 

Canvis al cartell. Del programa 
anunciat inicialment es despen-
gen dos grups, Uge (exlíder de 
Clandestinos que debuta en so-
litari) i Los Kapullos del Jardín. 
La resta de grups confirmats 

són 11 Varas, que presenta el 
seu darrer treball ‘Rock para 
liar’, i Too Tenso –els dos de 
Montcada i Reixac–, Los Bitxa-
rrakos i El rey de Espaldas, de 
Ripollet, i La Mula. La Coor-
dinadora de Grups de Rock de 
Montcada i Reixac, que orga-
nitza el festival amb el suport 
de la Regidoria d’Infància i 
Joventut, aposta novament pel 
lema dels últims anys ‘Contra 
el racisme i la xenofòbia’.

La banda de heavy metal Koma és un dels plats forts del cartell de Les 8 Hores de Rock, juntament amb el grup Vómito, banda mítica del punk
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La 20a edició del festival també comptarà amb grups locals com 11 Varas i Too Tenso

Fi de curs del 
taller de teatre
Una cinquantena de persones 
va assistir a l’aula oberta que 
van fer els alumnes del curs 
d’Interpretació Teatral –que di-
rigeix el professor d’art dramà-
tic Climent Sensada– al Kursaal  
el 16 de juny. El públic va gau-
dir de fragments de ‘Yerma’, 
esquetxos de ‘Fashion Feeling 
Music’ i monòlegs del progra-
ma ‘El Club de la Comedia’, de 
Pablo Motos | LG La
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A partir d’ara les visites guiades 
al complex industrial de la Casa 
de les Aigües, una de les joies 
del patrimoni arquitectònic de 
Montcada, inclouran l’obser-
vació de dues maquetes obra 
del taller Grau Alcázar Maque-
tas de Barcelona. La més gran 
reprodueix el recinte amb tots 
els edificis i estarà ubicada a la 
Casa del Maquinista, centre de 
recepció dels visitants.

Maquinària. L’altra és una rè-
plica exacta de les màquines 
de vapor i les calderes. Segons 
Tània Galán, tècnica del Mu-
seu Municipal, “aquesta peça 
té un gran valor didàctic ja 

que permetrà veure de forma 
pràctica com funcionava la 
maquinària”. Les crea cions, 
encarregades per la Regidoria 
de Medi Ambient fa cinc anys, 
s’emmarquen en el procés de 
museïtzació del complex i en 
l’última fase de la seva restau-
ració. Queda pendent la recu-
peració de la sala de control on 
es troba la cisterna d’aigua, la 
torre de l’aigua, que es conver-
tirà en un mirador, i el condicio-
nament del jardí. El Museu re-
prendrà al setembre les visites 
guiades –el segon diumenge de 
cada mes–, tot i que durant tot 
l’any també es poden concertar 
cites per a grups de 5 persones 
com a mínim. 

PATRIMONI

Laura Grau | Parc de les Aigües

Laura Grau | Redacció

La Casa de les Aigües 
estrena dues maquetes

Vista de detall de la maqueta que reprodueix tot el complex arquitectònic de la Casa de les Aigües

L’actuació és un pas més cap a la museïtzació del recinte
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el retro-visor
Laura grau

Fundació Cultural Montcada

Sant Cristòfol és conegut en l’ac-
tualitat com a patró dels automo-
bilistes i protector de tots els qui 
viatgen. Aquesta és, però, una 
atri bu ció força contemporània. 
Segons la tradició cristiana, Sant 
Cristòfol era un gegant que aju-
dava els viat gers a travessar un 
riu. Una nit va ajudar a travessar 
un nen i es ve veure en grans di-

ficultats per aconseguir-ho. Era 
Jesús infant. El sant és habitu-
alment representat com un ge-
gant, recordant aquest fet, amb 
el nen assegut a la seva espatlla 
esquerra i sostenint amb la mà 
dreta un arbre que li fa de bastó. 
A Montcada va començar a cele-
brar-se a la dècada dels anys vint, 
moment en què van començar a 

veure’s vehicles circulant per la 
població. En la fotografia que il-
lustra aquest article, feta als anys 
cinquanta, podem veure al mos-
sèn Josep Espinasa sobre una 
tarima de fusta bastida a la plaça 
de l’Església, beneint tota mena 
de vehicles motoritzats. El cotxe 
correspon al del metge Ignasi Ca-
samada.

Sant Cristòfol, patró dels viatgers
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Una de les celebracions de la festa de Sant Cristòfol quan els montcadencs que tenien cotxe el portaven a la plaça de l’església per rebre la benedicció

El 10 de juliol els conductors montcadencs anaven a beneir els seus cotxes a l’església

L’esplai SESA 
repassa 20 
anys de tasca 
en el lleure
L’esplai SESA organitza una 
exposició resum dels seus 20 
anys de vida a la Casa de la 
Vila. La inauguració tindrà lloc 
el 7 de juliol a les 19.30h. L’ob-
jectiu de la mostra, que es po-
drà veure fins al 24 de juliol, és 
repassar la trajectòria de l’enti-
tat des dels seus inicis, vinculats 
a la parròquia, fins a l’actua litat 
mitjançant fotografies i objectes 
vinculats a l’educació en el lleu-
re. Segons Ramon Vilar,  mem-
bre del SESA, també hi haurà 
alguna sorpresa | LG

La urbanització 
El bosc d’en 
Vilaró celebra 
la festa anual
Entre el 8 i el 10 de juliol, la ur-
banització d’El Bosc d’en Vilaró 
celebra la seva festa anual. El 
programa arrencarà el dia 8 amb 
una cercavila des de l’entrada 
al sector fins al centre cultural 
(18.30h). A partir de les 22h hi 
haurà ball amb l’orquestra Gol-
den Resort. El dia 9 s’ha progra-
mat una batukada, un sopar po-
pular, un espectacle de varietats i 
una sessió de discomòbil a partir 
de les 21h. El programa clourà 
el 10 amb un taller de danses del 
món (18h) | LG

Una de les fotos que hi haurà a la mostra

Curs de hip-hop 
al local de CEAV
La vocalia de  joves de l’AV de 
Can Sant Joan organitza un 
curs de hip-hop, funky, jazz 
i flamenco del 5 de juliol al 4 
d’agost, els dimarts i els dijous, 
de 10 a 11h i de 18 a 19h. El 
curs s’adreça a públic de totes 
les edats i  s’impartirà a l’edifici 
del CEAV (Bateria, 31), on ja 
es poden formalitzar les ins-
cripcions | LG
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CASAL ESpORTIU 
Uns 300 infants es diverteixen 
de dilluns a divendres fent 
activitats de tota mena

OpEN D’ESCACS  
El peruà Cristian Cruz, Gran Mestre, 
lidera la classificació després de la 
disputa de la cinquena ronda

pàg. 30 pàg. 28  

El Valentine s’ha reforçat consi-
derablement per afrontar la tem-
porada vinent el seu retorn a la 
Lliga EBA. El club montcadenc, 
presidit per Luis Miguel Rodrí-
guez, ha confeccionat un equip 
en què es combina l’experiència i 
la joventut. De la plantilla actual, 
continuen el capità Raúl Ortega, 
Aitor Murúa, Aaron Beltrán, 
Miquel Bachot i Ricardo Loza-
no, aquests dos últims estaran 
a cavall entre el primer equip i 
el sots-21. El primer fitxatge del 
nou Valentine va ser l’exjugador 
d’ACB Jorge Sotomayor, un pi-
vot de 2’07 metres que prové del 
Barberà, a la Lliga EBA. També 
amb experiència a la màxima 
categoria estatal, el Montcada ha 
incorporat el base Xavi Ventu-
ra, de 29 anys, que havia jugat 
al Joventut de Badalona i que 
la campanya passada ha defen-
sat la samarreta de l’Osca, a la 
Lliga LEB Or. Un altre ex ACB 
és l’aler Xavi Mendiburu, de 31 
anys, que ha jugat al Menorca i 
l’Estudiantes i ara estava al Ta-
rragona, de la Lliga LEB Or.

Els joves. Com a jugadors amb 
projecció, el Valentine té enpa-
raulat en el moment de tancar 
aquesta edició el pivot Pau Mar-
guí, de 18 anys i 2’02 metres, 
un fixe a la selecció espanyola 
júnior que prové del Joventut de 

Badalona. També jugarà amb el 
Montcada Ferran Valle, un es-
colta de 20 anys que enguany ha 
jugat a l’Aqua de Badalona de la 
Lliga EBA. L’entrenador és Ma-
rio del Campo, que la temporada 

que tot just ha acabat ha dirigit el 
Barberà, el club amb el qual el 
Valentine ha intercanviat la plaça 
per jugar a la Lliga EBA.
Per al president montcadenc, 
l’equip ha de jugar sense pressió 

amb l’únic objectiu de divertir-
se. “L’important és que siguin 
feliços i això vol dir jugar tran-
quils i a gust i, si s’aconsegueix, 
segurament també arriben les 
victòries”, opina Rodríguez.

Canvi horari. El Valentine vol 
avançar l’horari dels partits al 
pavelló Miquel Poblet, que fins 
ara jugava els diumenges a les 
19h. A partir de la temporada 
vinent, el club proposa que els 
matxs del conjunt montcadenc 
comencin a les 17.45h amb 
l’objectiu que un altre equip 
del club jugui després. “Volem 
que la gent a qui li agradi el 
bàsquet passi una tarda en-
tretinguda gaudint d’aquest 
esport”, ha indicat el president, 
Luis Miguel Rodríguez. Per als 
dies que no hi hagi partits a casa, 
el club té 15 abonaments del Jo-
ventut de Badalona a disposició 
dels socis del Valentine perquè 
puguin anar a veure els millors 
equips estatals. Només cal passar 
a recollir-los per les oficines de 
l’entitat i tornar-los els dimarts. 
La directiva també té previst dur 
a terme iniciatives similars amb 
altres clubs de primera línia de 
Catalunya. A més, el Valentine 
ha anunciat que farà una cam-
panya de captació de socis, que 
gaudiran de descomptes en algu-
nes botigues de la ciutat.

Sílvia Alquézar | Redacció

BÀSQUET. LLIgA EBA

El Valentine fa un equip amb tres 
exjugadors d’ACb i joves promeses  
La plantilla local, que manté cinc jugadors de Montcada, ha fitxat un base, un escolta, un aler i dos pivots

El pivot Aitor Murúa és un dels cinc jugadors locals que continuen a la plantilla del Valentine

fUTBOL. TERCERA

Sílvia Alquézar  | Redacció

José Manuel 
pinti és el nou 
entrenador de 
la UE Sant Joan

José Manuel Pinti és el nou entre-
nador del Sant Joan. El tècnic, que 
té una llarga experiència en equips 
del planter a categoria importants, 
ha entrenat aquesta temporada el 
juvenil de la Gramanet, a la Lliga 
Nacional. “Fa uns tres anys que 
segueixo el Sant Joan i crec que 
m’ha arribat el moment de fer 
el salt a amateur”, ha indicat el 
tècnic, qui considera que La Unió 
té una bona plantilla “que pot as-
pirar a l’ascens”. Piti ha demanat 
als jugadors treball i compromís. 
“Es tracta de professionalitzar-
se una mica, tenir més discipli-
na”, explica l’entrenador, qui no 
ha descartat cap jugador fins ara 
“perquè els vull conèixer”.
El Sant Joan i el Santa María –que 
ha incorporat Antonio Conejero, 
segon de La Unió, al cos tècnic–  
han quedat enquadrats al Grup 
Sisè de Tercera Catalana. Ambdós 
clubs han sol·licitat a la Federació 
un canvi de grup perquè conside-
ren que alguns dels rivals són molt 
conflictius.
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El president del Sant Joan amb el nou tècnic
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El club verd convoca l’assemblea general de socis el dia 6 de juliol a la Casa de la Vila

El CD Montcada ja treballa en el 
projecte de la temporada vinent. 
Segons fonts de la directiva, con-
tinuen de la campanya anterior 
Miki, Norbert, Pacheco, Paco 
Tamudo, Sergio Fernández, 
Sanchís, Aitor i Albert. D’altra 
banda, el lateral dret Jordi Mir 
farà la pretemporada amb el seu 
exconjunt, el Llagostera, però 
si no es queda tornarà a Mont-
cada.   Els jugadors que causen 
baixa són el porter Adrián Bue-
tas, que ha fitxat pel Vic, Kevin, 
Javi, Jordi Sánchez, Fran, Víctor, 
Heras i Paski. En el capítol de fi-
txatges, la primera incorporació 
del nou bloc verd és el davan-
ter Paco Ramos, que prové del 

Llefià, de Primera Territorial. 
“Intentarem fer una plantilla 
perquè no passi problemes per 
salvar-se”, ha indicat el presi-
dent, Modesto ‘Tato’ Sanchís.

Canvis. La Federació Catala-
na de Futbol ha incorporat di-
versos canvis a les categories 
territorials. Així, la Primera 
Catalana tindrà dos grups, dels 
quals baixaran els quatre últims 
classificats i els cinquens per la 
cua promocionaran entre ells, 
deixant la categoria el perdedor 
de l’eliminatòria. El CD Montca-
da ha quedat enquadrat al Grup 
Primer i es produiran tres derbis 
emocionants contra el Cerdan-
yola, el Ripollet i el Mollet. “Se-

ran partits de màxima rivali-
tat i prometen ser vibrants”, ha 
avançat Sanchís. Entre els clubs 
més forts del grup, destaquen el 
Palamós i el Figueres, favorits 
per ascendir. 
“Està per veure quin serà el 
nivell de la nova Primera Ca-
talana després d’haver pujat 
molts equips de Primera Te-
rritorial, però segur que serà 
complicat”, ha manifestat el 
president, qui ha explicat que 
Construcciones Alcaraz, de 
Montcada i Reixac, continuarà 
sent el patrocinador de la prime-
ra equipació i que, a mitjan de 
juliol, presentarà el nou espòn-
sor per a la segona samarreta del 
club.

D’altra banda, el CD Mont-
cada ha convocat el 6 de juliol 
l’assemblea general de socis, que 
tindrà lloc a la sala institucional 
de la Casa de la Vila a partir de 

les 19h en primera convocatòria 
per fer balanç de la temporada 
actual a nivell esportiu i econò-
mic i aprovar el pressupost de la 
campanya vinent.  

fUTBOL. PRIMERA CATALANA

El CD Montcada fa el primer 
fitxatge de la nova temporada
Sílvia Alquézar  | Redacció

El davanter Paco Ramos, del Llefià, amb el president verd durant la presentació oficial del jugador
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El Mausa farà una plantilla 
amb moltes cares noves 

fUTBOL SALA. PRIMERA B

L’FS Mausa tindrà una plantilla 
pràcticament nova cara la tempo-
rada vinent ja que, de la campan-
ya actual, només continuen Ma-
rio, Gerard i Félix. En el moment 
de tancar aquesta edició, el club 
tenia previst enllestir el fitxatge 
de quatre jugadors de categories 
superiors que provenen d’equips 
de primer nivell de Catalunya. 
“Estem treballant per fer un 
equip competitiu”, ha indicat el 
gerent, Pedro Litrán. Respecte a 
la possibilitat de pujar a Primera 
Nacional A, la Federació encara 
no ha resolt quins equips puja-
ran de categoria de Nacional B. 
El Montcada podria aconseguir 

l’ascens si hi ha alguna renúncia 
per part d’algun club de Nacio-
nal A, ja que va acabar tercer del 
Grup Primer. 

Sílvia Alquézar  | Redacció 

> Sopar multitudinari per tancar la millor temporada de la història
Unes 300 persones van assistir el 17 de juny al sopar cloenda de la millor temporada de La Salle Montcada en què, 
per sobre de tot, ha destacat l’ascens que ha aconseguit el primer equip a la Primera Estatal. Va ser una vetllada molt 
emotiva, amb els tradicionals premis taronja i llimona i el reconeixement als diferents conjunts de l’entitat. Com era 
d’esperar, la plantilla que ha dirigit durant els últims tres anys Dídac de la Torre va ser la gran protagonista de la nit . “És 
el ‘Dream Team’ de Montcada’, va indicar l’entrenador, que va rebre una samarreta signada com a record del seu pas 
pel club, juntament amb els altres dos components del cos tècnic, Oriol Moreno i Òscar San Felipe, que també deixen 
el primer equip. D’altra banda, el club va lliurar la insígnia d’or al desaparegut Manuel Muñoz, per la seva dedicació al 
club, que va recollir la seva néta, Marta Muñoz | SA   
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El Mausa no sap si continuarà a Nacional B
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El Mestre Internacional peruà 
Cristian Cruz s’ha consolidat a 
la primera posició al Grup A a la 
dinovena edició de l’Open Inter-
nacional d’Escacs Vila de Mont-
cada, que es disputa a l’Espai 
Kursaal de Can Sant Joan des 
del 25 de juny fins al 3 de juliol. 
En el moment de tancar aques-
ta edició, el líder ha guanyat les 
cinc partides que ha disputat, si-
tuant-se en solitari al capdavant 
de la taula amb 5 punts. Amb 
4’5 es troba el Gran Mestre Sal-
vador del Río, del Sestao Natur-
gas, mentre que empatats amb 4 
punts hi ha un grup ampli de sis 
jugadors, entre els quals cal des-
tacar el número 1 del rànquing, 
el Gran Mestre argentí Fernan-
do Peralta i el primer escaquista 
classificat de la UE Montcada, 
el també Gran Mestre Matthieu 
Cornette, de França, que és el 

vuitè. A la cinquena ronda, Cruz 
es va imposar al Gran Mestre 
Marc Narciso –de la UE Mont-
cada, classificat en desena posi-
ció amb 3’5 punts– en una jor-
nada difícil per a alguns titulats i 
amb partides que es van allargar 
durant més de cinc hores. Pel 
que fa d’altres jugadors locals, 
el Mestre Internacional José M. 
Hernando es troba a la quinze-
na posició amb 3 punts i el Gran 
Mestre Alexander Cuartas, amb 
3 punts, ocupa el lloc 23. També 
hi participen els locals David La-
rino (42), Jesús Carrasco (43) i 
Marc Pozanco (47). 

Grup B. En aquest bloc, també 
hi ha un únic líder amb 5 punts 
i cap derrota en les jornades 
disputades. Es tracta d’Adrià 
Cárdenas, del Cecob, que es va 
imposar a la cinquena ronda a 
Enric Masferrer, del Peona i Peó. 

Amb 4’5 punts es troben tres ju-
gadors empatats: Jesús Ligero, 
del Peona i Peó; Pere Garriga, 
del Mollet; i Antoni Gil, de la 
UE Montcada. 
L’Open d’aquest any ha arribat 
a una participació de 182 juga-
dors, entre els quals hi ha 10 
Grans Mestres. “Estem molt 
contents perquè s’ha recuperat 
la inscripció d’edicions passa-
des”, ha indicat el president de 
la UE Montcada i director de 
l’Open Vila de Montcada, Ar-

turo Vidarte. El campionat està 
sent molt emocionant i, amb 
tota probabilitat, el campió no 
es coneixerà fins a l’última ron-
da, que tindrà lloc el dia 3 en 
horari de matí. En acabar les úl-
times partides, la UE Montcada 
–que organitza el torneig amb la 
col·laboració de l’Institut Muni-
cipal d’Esports i Lleure– farà el 
lliurament de premis (14.30h). 
En total, l’Open repartirà 7.000 
euros, mil més que en l’edició an-
terior. El guanyador del Grup A 

obtindrà un guardó i una apor-
tació en metàl·lic de 1.200 euros 
i el primer classificat del Grup B 
s’endurà un premi de 300 euros. 
Aquest any, una altra de les no-
vetats és que es fa al matí un curs 
de monitors base FEDA, que va 
començar el 27 de juny i acaba l’1 
de juliol. L’Open està inclós en el 
vuitè Circuit Internacional amb 
la categoria A-A, sent un dels tor-
nejos d’estiu més prestigiosos de 
Catalunya amb gairebé 20 anys 
de vida.

El campionat acabarà el 3 de juliol a l’Espai Kursaal

Sílvia Alquézar  |  Redacció

ESCACS

L’MI peruà Cristian 
Cruz es consolida al 
lideratge de l’Open

El Mestre Internacional de Perú Cristian Cruz, al centre, durant la disputa d’una de les partides que s’estan jugant al Kursaal a l’Open del 2011
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La segona edició de la Cami-
nada Popular Vila de Mont-
cada –que es farà el 18 de 
setembre per la Serralada de 
Marina– tindrà enguany dos 
itineraris. El Centre Espele-
ològic Alpí Vallesà (CEAV) 
ha previst un recorregut més 
curt de 12 quilòmetres i un 
altre de 18 quilòmetres, que 
començaran a les 8h de la 
plaça Lluís Companys. El 
més breu, quan arriba al Co-
llet de Vallençana, es desvia 
cap a Sant Pere de Reixac, 
passant pel turó de Mòia 
per tornar cap a Montcada. 
El més llarg arriba fins a la 
Font de l’Amigo, la Conre-
ria, la Coscollada de l’Ami-
go i les Maleses per arribar 
de nou a l’ermita romànica 
i enfilar el camí de tornada 
pel turó de Moià.

Nova iniciativa. El CEAV 
va organitzar el 18 de juny 
la primera edició de la Ca-
minada Nocturna per la 

Serralada de Marina, que 
va aplegar al voltant d’una 
desena de persones, que van 
recórrer uns 12 quilòmetres. 
La caminada va passar per 
diversos indrets com la Font 
de Tort, el Coll de Mòia, el 
camí de Can Franc, les Ma-
leses, el torrent de Reixac, 
l’ermita romànica, el camí 
de Sant Pere i el turó de 
Mòia per finalitzar a la plaça 
Lluís Companys.

Laura Grau | Mas Rampinyo

ExCURSIONISME. EL CIM

La Unió de Mas Rampinyo 
acull des del 16 de juny una 
exposició sobre el 25è ani-
versari de la caminada per 
Mas Rampinyo, organitza-
da amb el suport del Centre 
Excursionista de Montca-
da, El Cim, dins el calen-
dari d’actes per celebrar el 
25è aniversari. La mostra 
està formada per fotografi-
es de les diverses edicions 
de la caminada, que s’orga-
nitza coincidint amb la festa 
major del barri, i per un ex-

positor amb objectes propis 
de l’excursionisme, com 
lots antigues, carmanyoles 
i mapes, entre d’altres. El 
públic va poder deixar les 
seves valoracions en un lli-
bre de visites commemora-
tiu. El president d’El Cim, 
Alfred Canals, va anunciar 
que al setembre es farà una 
exposició del 25è aniversa-
ri de l’entitat, on s’inclou-
ran alguns dels materials   
d’aquesta mostra. Després 
d’inaugurar la mostra, hi 
va haver una taula rodona 

amb el passi del documen-
tal Hem fet el cim! en com-
memoració dels 25 anys de 
l’expedició catalana que va 
pujar a l’Everest el 1983, 
amb l’assistència d’un dels 

seus components, Xavi Pé-
rez Gil. Dins del programa 
del 25è anivesari d’El Cim, 
l’entitat també organitza la 
II Marxa a la Vall de Car-
dós, el 2 de juliol.

Una mostra a La Unió repassa la història de la sortida

La passejada per Mas 
Rampinyo fa 25 anys
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Sílvia Alquézar | Redacció

ExCURSIONISME. CEAV

Es farà el 18 de setembre per la Serralada de Marina

La II Caminada popular 
tindrà dos itineraris

José Ortín amb el trofeu de guanyador
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El Cim va posar a disposició del públic un llibre per escriure dedicatòries 

CICLOTURISME

José Ortín guanya per setè cop la 
dura prova de la Quebrantahuesos
El montcadenc José Or-
tín ha guanyat per setena 
vegada la Quebrantahu-
esos, la marxa ciclotu-
rista de 205 quilòmetres 
amb sortida i arribada 
a Sabiñánigo (Osca). El 

corredor local va quedar 
el primer d’un total de 
82 arribats a la categoria 
de més de 65 anys, amb 
un temps de 6 hores, 38 
minuts i 27 de segons. La 
prova, disputada el 18 de 

juny, va ser molt iguala-
da i de gran nivell. 
Ortín ha acabat en pri-
mera posició a la cate-
goria de 45 a 54 anys i 5 
cops al grup de 55 a 64 
anys | SA
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Tres participants a la caminada del 18
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Prop de 300 infants d’entre 
3 i 15 anys participen des 
del 27 de juny al Casal Es-
portiu que organitza l’Ins-
titut Municipal d’Esports 
i Lleure (IME), que en-
guany ofereix més serveis. 
Hi ha ludoteca d’acollida 
al matí, a més de menja-
dor –abans els nens que es 
quedaven a dinar ho feien 
al Reixac amb els infants 
d’aquest casal–  i propostes 
de tarda. També per pri-
mera vegada, els inscrits 
fan una excursió setmanal 
de mig dia. El gruix més 
important de nenes i nens  
–uns 150– es concentra als 
grups de Primària, tot i 
que en Infantil també s’ha 
arribat a una inscripció de 
75 persones. Una de les 
novetats d’aquest any és 
que l’IME ha ofertat acti-
vitats per als alumnes que 
han cursat ESO, tot i que 
només hi ha hagut matrí-
cula d’adolescents dels dos 
primers cursos. En total, 
s’hi ha inscrit més d’una 
trentena de joves.

Activitats. Les propostes al 
Casal Esportiu són vari-
ades i s’adapten en funció 
de les edats. Els més grans 
fan bàsquet, handbol, fut-
bol sala, korfbal, shootball 
–una versió amb normes 
del joc tradicional conegut 
com ‘matar’– bàdminton, 

karate, defensa personal, 
hip-hop i acroesport, que 
consisteix a fer figures en-
tre diverses persones. Els 
de Primària també juguen 
a bàsquet, korfbal, hand-
bol i futbol sala i, a més, 
fan patinatge, hip-hop i 
jocs de grup i, pels que es 
queden a la tarda, karate, 
jocs amb raquetes i tallers. 
Els més petits fan psico-
motricitat, multiesport, 
patinatge, hip-hop i jocs 
de grup. L’única activitat 
que és comuna per a tots 
els inscrits és la natació, 
que es fa a la piscina de la 
Zona Centre i és una de 
les més esperades per tots. 
El Casal Esportiu acabarà 
el pròxim 22 de juliol. 

ACTIVITATS D’ESTIU

Una monitora ajuda una nena del Casal Esportiu durant l’activitat de patinatge, que es fa a les pistes exteriors del Reixac

Sílvia Alquézar | Redacció

Enguany s’oferta ludoteca al matí, menjador, propostes de tarda i una excursió setmanal de mig dia

El Casal Esportiu arrenca amb 
prop de 300 infants i més serveis
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El torneig 3 x 3 de bàsquet 
al carrer, jugat el 21 de juny 
a la plaça del Bosc de Can 
Sant Joan, va ser tot un èxit. 
Hi va participar un total de 
16 equips i va aplegar força 
públic durant la disputa del 
campionat, que va inaugu-
rar les activitats d’estiu pro-
mogudes des de l’Institut 
Municipal d’Esports i Lleu-
re (IME) amb l’objectiu de 
passar unes setmanes –so-
bretot els infants, ja amb 
vacances– més divertides. 
La pròxima cita del calen-
dari de propostes era el 30 
de juny, amb diada de tir 
amb arc, que en el moment 
de tancar aquesta edició 
estava prevista a la plaça 
de l’Església, el mateix es-
cenari que acollirà els dies 
5 i 7 de juliol els tornejos 
de 3x3 d’handbol i bàsquet 
(18h), respectivament. Per 
participar-hi és necessari 

reservar plaça a les oficines 
de l’IME, al carrer Tarra-
gona. El preu és de 4 euros 
per equip.

Altres propostes. Durant 
aquest mes de juliol també 
es posaran en marxa els 
cursos de ball previstos a 
la Zona Esportiva Centre 
com el de roda cubana, 
batxata, hip-hop,  country, 
en línia i llatins de nivell I 
i II. Les propostes oferta-
des a la Casa de la Vila i 
el Kursaal no es faran per 
falta d’inscripció. 
En el calendari d’activitats 
d’estiu s’ha convertit en 
un clàssic la jornada soli-
dària en favor dels malalts 
d’esclerosi múltiple. El 
dia 10, la piscina coberta 
de Montcada Aqua aco-
llirà una nova edició del 
Mulla’t, organitzada per la 
Fundació d’aquesta malal-
tia degenerativa. 

Molta participació al 
3x3 de Can Sant Joan 

ACTIVITATS D’ESTIU 

Sílvia Alquézar | Redacció

El 3x3 de bàsquet va servir per inaugurar la festa major de Can Sant Joan
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La natació és l’activitat comuna per a totes les edats dels participants al Casal
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La difícil conjuntura econò-
mica també està afectant al 
nombre d’inscrits aquest 
any a la segona edició del 
campus Carles Rexach, or-
ganitzat per l’Institut Mu-
nicipal d’Esports i Lleure 
(IME) amb la col·laboració 
de l’EF Montcada. En-
guany, la iniciativa compta 
amb la participació d’una 
quarantena d’infants, jus-

tament la meitat que la 
temporada passada. “La 
situació econòmica que 
viuen moltes famílies ha 
fet que vinguin menys 
infants”, ha indicat el di-
rector tècnic de l’Escola, 
José Manuel Jurado. Les 
activitats del campus es ba-
sen en jocs relacionats amb 
la pilota i el futbol, amb 
l’objectiu de passar-ho bé 
i millorar la tècnica perso-

nal. A més, els participants 
també fan anglès i piscina 
i, durant la segona setmana 
de la iniciativa, hi ha pre-
vista una sortida similar a 
la que es va fer l’any pas-
sat a les instal·lacions del 
Camp Nou del FC Barce-
lona. L’exjugador i extècnic 
blaugrana que dóna nom 
al campus no ha confirmat 
la seva assistència enguany 
per motius d’agenda.

Sílvia Alquézar| Redacció

La crisi redueix a la meitat la 
inscripció al campus Rexach

fUTBOL

El campus Carles Rexach, amb una quarantena d’infants inscrits, es disputa per segon any a l’estadi de la Ferreria
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311a quinzena | Juliol 2011 Esports

El CD Montcada ha co-
mençat a planificar la pròxi-
ma temporada del conjunt 
juvenil a Preferent. El club 
verd s’ha posat en contac-
te amb diversos jugadors 
montcadencs que militaven 
a equips de fora perquè 
tornin al conjunt de la ciu-
tat. “S’estan fent proves, 
però la idea és que nois 
d’aquí que estan jugant 
a equips importants pu-
guin tornar a Montcada”, 
ha indicat el president verd, 
Modesto ‘Tato’ Sanchís. El 
juvenil prepararà a fons la 
nova temporada per fer un 
bon paper a Preferent i, per 
això, es medirà en pretem-
porada a equips importants 
com l’Espanyol, el Sant An-
dreu i el Castelldefels, entre 
d’altres. El conjunt de Rafa 

González, el tècnic montca-
denc fitxat recentment per 
portar l’equip a Preferent, 
començarà la pretemporada 
el 15 d’agost. 
El juvenil verd va celebrar 
l’ascens a Preferent d’una 
manera molt especial. La 
plantilla, juntament amb 
alguns membres de la direc-
tiva i del primer equip, van 
gaudir d’uns dies de meres-
cut descans a Eivissa per 
tancar  una excel·lent tempo-
rada, en què s’ha aconseguit 
per segon any consecutiu un 
nou ascens de categoria. 

Conveni. El CD Montcada 
i l’EF Montcada signaran 
un acord de col·laboració el 
pròxim 5 de juliol a la sala 
polivalent de l’estadi de la 
Ferreria. L’acte es farà a par-
tir de les 19.30h.  

Sílvia Alquézar | Redacció

El club verd recupera 
jugadors montcadencs

fUTBOL

Els montcadencs Eric Pons i 
Marc Cárdenas, que juguen 
a l’equip infantil del Futbol 
Sala Marfil Santa Coloma, 
s’han proclamat campions 
d’Espanya, després de que-
dar en primera posició a la 
fase final disputada entre el 
18 i 19 de juny a Múrcia. El 
seu conjunt va vèncer a la fi-
nal el Natació Ceutí –entre-
nat per Nayim, exjugador 
del Barça i el Zaragoza– per 
3-0, amb un gol del local 
Cárdenas. 

Semifinals. Per arribar a la 
gran final, el Marfil Santa 
Coloma es va imposar a 
l’Agustinianos –el campió 
de la Comunidad de Ma-
drid– per un clar 5-0 en un 
matx còmode per als cata-
lans gràcies al bon joc que 
van exhibir. Per arribar a la 
fase final, el Marfil va que-
dar en primera posició a la 
ronda prèvia, disputada a 
Alacant entre el 3 i el 5 de 
juny. Els catalans es van im-
posar a l’equip de les Balears 
per 8 a 3 i al conjunt de Va-

lència per 4 gols a 3. Aquest 
triomf posa el punt i final a 
una temporada excel·lent en 
què el Marfil Santa Coloma 
també es va proclamar cam-
pió de la Lliga Catalana a la 
Divisió d’Honor sense cap 
derrota.
Pons, que jugava al Can 
Cuiàs, porta 4 tempora-
des al Marfil i és infantil 
de primer any. Enguany, 

ha marcat 14 gols durant 
la temporada. Cárdenas fa 
dos anys que juga al club 
de Santa Coloma, provinent 
del FC Barcelona on va es-
tar una campanya. Abans, 
va jugar cinc temporades 
a l’FS Montcada. Aquest 
any ha fet 53 gols. Ambdós 
continuaran al Marfil l’any 
vinent, Pons serà infantil i 
Cárdenas cadet. 

fUTBOL SALA

Sílvia Alquézar | Redacció

Eric pons i Marc Cárdenas van vèncer amb el seu equip a la final el Natació Ceutí per 3 gols a 0

Dos infantils locals es proclamen 
campions estatals amb el Marfil 

> L’Escola exhibeix el seu potencial a la Diada S. benítez 
El CH La Salle va tancar la temporada el 19 de juny amb la setena edició de la Diada Salva-
dor Benítez, que va ser un èxit de participació. Durant tot el matí, es va viure un gran am-
bient d’handbol en què els grans protagonistes van ser els jugadors més petits –benjamins 
i alevins– que pertanyen a l’Escola de l’entitat. “Volem seguir potenciar el planter perquè 
un club sense base no és res”, va indicar el president, Josep Maresma, durant el sopar fi 
de temporada que va tenir lloc el dia 17. Els altres conjunts del club també van disputar 
diversos partits, on cal destacar les victòries de l’infantil i el cadet femenins, que es van 
imposar al Sant Quirze B i el Barberà, respectivament. D’altra banda, el cadet masculí va 
perdre contra el Sant Cugat per molt poca diferència i els conjunts dels més grans es van 
enfrontar entre ells, regnant una gran esportivitat i amistat. A la foto, una imatge d’un dels 
partits disputats pels petits a les pistes exteriors de l’escola La Salle | SA   

El montcadenc Víctor Ca-
rrillo torna a estar nominat 
per tercera setmana conse-
cutiva en el programa Fut-
bol Cracks, on participa 
des de principi de juny i 
opta a guanyar un dels dos 
primers premis, fer la pre-
temporada amb el Benfica 
portuguès o amb el Real 
Madrid B. A la cinquena 
gala de l’espai televisiu 
del canal Intereconomía, 
emesa  el 26 de juny, el ju-
gador, que arribava com a 
nominat, no va abandonar 
el programa però torna 
a ser un dels candidats a 
deixar-lo. El públic salva 
els nominats i les votacions 
s’han de fer al web del pro-
grama, www.crackstv.com. 

Un dels quatre nominats 
deixarà d’optar al premi 
el pròxim diumenge, 3 de 
juliol. El funcionament del 
concurs és similar a qual-
sevol reality-show. Un ju-
rat, format per exjugadors, 

entrenadors i periodistes 
–que és diferent cada set-
mana– tria dos nominats 
i els altres dos els escullen 
els mateixos concursants. 
Però a diferència d’altres 
programes d’aquest tipus, 
els participants, si no se 
salven, poden triar entre 
marxar o bé quedar-se 
a l’escola per continuar 
la formació, tot i ja sense 
aspirar a guanyar el pro-
grama. “En Víctor es que-
darà encara que no pu-
gui aspirar als premis”, 
ha explicat el pare del jove, 
Paco Carrillo. El jove, de 
18 anys, ha jugat molt amb 
futbol sala i, en l’actualitat, 
milita en un equip “per 
passar l’estona i fer es-
port”, explica Víctor.

Silvia Díaz | Montcada

Víctor Carrillo torna a estar 
nominat al ‘Futbol Cracks’

fUTBOL

El montcadenc Víctor Carrillo
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Els infantils Marc Cárdenas i Eric Pons amb la copa de campions d’Espanya
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La plantilla del juvenil verd va celebrar a Eivissa l’ascens a Preferent
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  Més planter a l’FS 

L’FS Mausa ha co-
mençat a planificar el 
planter de la tempora-
da vinent. El gerent del 
club, Pedro Litrán, ha 
avançat que l’entitat vol 
donar un salt qualitatiu 
i quantitatiu important. 
Per això, el Montcada 
ha decidit crear dos 
equips per categoria 
–fins ara n’hi havia un– 
des de benjamí fins a 
juvenil. “Ho fem perquè 
cap nen es quedi sense 
jugar”, ha dit Litrán. El 
Mausa té tots els equips 
base a la Divisió d’Honor 
i enguany tots han fet 
un bon paper | SA

El Mausa doblarà els equips 
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Alfred Pedron
Pagès ecològic.  Alfred Pedron és l’impulsor dels dos grups de consum ecològic que hi ha en 
l’actualitat al municipi: La Pastanaga, a Mas Rampinyo, i el Brot, a Montcada Centre. En el primer, 
aquest jove de Mas Rampinyo de 27 anys –llicenciat en Ciències Ambientals– era un consumidor 
més de les hortalisses, verdures i fruites conreades pel col·lectiu Rave Negre, que té les terres a 
Gallecs. En el segon, l’Alfred va canviar de rol per convertir-se en un pagès que fa créixer els pro-
ductes de la terra sense afegits químics ni alteracions genètiques. Així va néixer La Verdolaga, el 
projecte on treballa des de fa un any amb tres objectius: el relleu generacional al camp, la recupe-
ració de varietats antigues catalanes i la preservació del món rural de la nostra comarca. L’Alfred 
ha decidit optar per un estil de vida alternatiu a la societat capitalista de consum perquè creu que 
no és necessari tenir tantes coses materials per ser feliç.

“Apostem per un model de 
consum més sostenible”

Per què has decidit dedicar-te a la 
pagesia ecològica? 
Quan estudiava Ciències Ambien-
tals a Girona, als últims anys de la 
carrera vaig agafar un hort amb uns 
companys per experimentar i fer au-
toconsum. No teníem ni idea, però va 
ser una experiència molt enriquidora 
a base de posar en pràctica el que 
apreníem a l’aula i el que llegíem. 
Va ser llavors quan vaig veure que 
m’agradava dedicar-me a l’agricultura 
ecològica.
I ja vas crear La Verdolaga? 
No! Vaig seguir aprenent. No vaig 
trobar cap hort a Mas Rampinyo per 
autoconsum i em vaig posar en con-
tacte amb l’Associació per a la Con-
servació de la Masia Can Piella, al 
Pla de Reixac, i el col·lectiu del Rave 
Negre, on vaig continuar formant-
me. Després, amb uns veïns del 
barri, vam decidir muntar el grup de 
consum. Cada vegada tenia més clar 
que es podia viure de l’hort. 

Per què conrees unes terres a les 
Franqueses i no a Montcada?
Perquè aquí no vaig trobar-ne cap 
amb mina d’aigua per poder regar. 
En un sopar d’un amic que es diu 
Pep Salsetes, una eminència en la 
recuperació de llavors antigues, entre 
llesca de pa i got de vi, vam estar par-
lant i vam veure que ell tenia terres i 
jo una idea. Així vam decidir posar en 
marxa aquest projecte d’agricultura 
ecològica, conjuntament amb Pere 
Garriga.
Què és l’agricultura ecològica? 
Menjar productes naturals, sense 
additius i amb llavors que no han es-
tat manipulades genèticament. Però 
també és una alternativa de consum, 
la més radical que hi ha, en què la 
temporalitat i la proximitat són dos 
eixos fonamentals.
Què vol dir això? 
Només mengem productes de tem-
porada i que s’hagin criat a prop de 
casa. Per exemple, a Almeria també 

fan agricultura ecològica als hiverna-
cles, però no es té en compte ni la 
temporalitat ni la proximitat. La indús-
tria alimentària està pensada per afa-
vorir les grans multinacionals, deixant 
de banda els pagesos de casa. 

Si compres productes de cistelles 
ecològiques, estàs afavorint una rela-
ció més justa entre els productors i 
els consumidors perquè no hi ha in-
termediaris. Nosaltres ho hem viscut 
amb la patata.
Què ha passat amb la patata? 
A casa del Pere, a Can Tinet, feia 
més de 5 anys que no posaven pa-
tates perquè no els hi sortia a comp-

te, les venien a 5 pessetes el quilo! 
Les van deixar de cultivar perquè els 
estaven prenen el pel. Però ara, grà-
cies a l’agricultura ecològica i sense 
intermediaris, es vénen a preus més 
dignes, entre 90 cèntims a les cis-
telles ecològiques i 1’20 euros a les 
botigues. 
Per què hi ha aquesta diferència de 
preu? 
Perquè en el primer cas hi ha una 
compra directa al pagès. Si te’n vas 
a una botiga ecològica de Barcelona, 
els productes et costen un ull de la 
cara perquè hi ha intermediaris. Els 
productes ecològics són molt cars si 
entren en la roda del sistema tradicio-
nal de consum. Per això sempre re-
calquem que els cistellaires són part 
del projecte, perquè estan apostant 
per un model de consum diferent.
Quin és aquest model? 
Està lligat amb el pensament del 
‘Decreixement’, un model anticapi-
talista i antisistema que intenta oferir 

una resposta coherent al creixement 
econòmic continu basat en el fet de 
produir i consumir cada vegada més.
Hem de canviar el rumb perquè crec 
que s’ha arribat massa lluny. No per 
tenir més coses materials som més 
feliços.
Pots viure de les cistelles ecològi-
ques? 
Per ara, tot el que guanyem ho inver-
tim en el projecte, però tenim bones 
perspectives de futur amb la venda 
de productes a algunes escoles i coo-
peratives.  
Què és el més dur d’aquesta feina 
per a tu? 
Comercialitzar el producte i dependre 
del temps. He entès la por que tenen 
els pagesos quan una pedregada o 
una gelada fan malbé els diners i el 
treball que has invertit als camps.
I el més gratificant? 
Quan veus com surten i creixen les 
verdures i les hortalisses que has 
plantat.

“A una botiga ecològica 
els productes són 
cars perquè entren en 
la roda del sistema 
tradicional de consum” 

Ambientòleg

A títol personal
SÍLVIA ALQUézAR
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